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Secretaria/fu 
 
Acta de la sessió ordinària del Ple   
 
Núm. de la sessió:     7 
Data: 20.06.12 
Horari: de 20.00 a  24.00 h 
Lloc: Casa de la Vila 
 
Hi assisteixen: 
 
Estanislau Fors Garcia, alcalde-president 
Joaquim Barris Garcia, tinent d’alcalde 
Maria Belén Quintero Aragón, tinent d’alcalde 
Susanna Mir Julià, tinent d’alcalde 
Soraya Real Iglesias, tinent d’alcalde 
Román Pascual Rodríguez, tinent d’alcalde 
Alejandro Acero Cherta, tinent d’alcalde 
José Almansa Aragón, regidor 
Ramon Vinyes Vilà, regidor 
Santiago Fontbona Arbós, regidor 
Lorena Estrada Ocaña, regidora 
Maria Isabel Illescas Sánchez, regidora 
Maria Assumpció Balliu Tenas, regidora 
Isabel Roig Casas, regidora  
Josep Antoni López Navarro, regidor 
David Caldeira Bacardit, regidor 
Annabel Moreno Nogué, regidora 
Catalina Victory Molné, secretària 
 
El president obre la sessió. A continuació es tracten els assumptes inclosos en el 
següent: 
 
Ordre del dia 
 
1.- Aprovar l’acta de 16 de maig de 2012.- La secretària llegeix l’esborrany de 
l’acta de la sessió anterior, celebrada amb caràcter ordinari el dia 16 de maig de 2012. 
L’acta s’aprova per unanimitat dels assistents. 
 
2.- Aprovar el conveni de col�laboració amb la Diputació de Barcelona per a 
la formalització d’una encomanda de gestió relativa a una promoció 
d’habitatge protegit.- L’alcalde Sr. Fors dóna compte d’aquesta proposta d’acord: 
 
Atès que derivat de l’aprovació i formalització del conveni urbanístic per al 
desenvolupament del Pla parcial del sector del Bareu- Paraiso i d’acord amb allò que 
disposa l’article 45.1 del Decret legislatiu 1/2010, pel qual s’aprova el text refós de la 
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Llei d’urbanisme, es va convenir que les obligacions de cessió de sòl establertes se 
substituïen per una obligació de lliurar l’equivalent econòmic, a fi de valorar, 
considerant el moment social i econòmic, la millor oportunitat per al desenvolupament 
i construcció dels habitatges de protecció. 
 
Atès que avaluats els possibles espais de desenvolupament i construcció d’habitatges de 
protecció pública d’acord amb la situació urbanística i la disponibilitat de terrenys 
existent es fa necessari iniciar els estudis  tècnics per tirar endavant el projecte i el seu 
desenvolupament. 
 
Atès que en el marc del Catàleg de suport als serveis i les activitats locals 2012, s’ha 
concedit a aquest Ajuntament la col�laboració en el suport tècnic per desenvolupar el 
projecte. 
 
Vist el conveni tipus de col�laboració per a la formalització de l’encomanda de gestió 
relativa a la promoció d’habitatge protegit ubicat a l’avinguda Pau Costa, que inclou 
l’estudi i el seguiment del desenvolupament del projecte, així com la selecció de les 
empreses promotores mitjançant el Registre d’entitats promotores d’habitatge 
protegit. 
 
Vist allò que estableix l’article 10 apartat 5 de la Llei 26/10, del 3 d’agost, de règim 
jurídic i de procediment de les Administracions públiques de Catalunya, pel qual es 
preveu la formalització d’un conveni de col�laboració a fi de formalitzar l’encàrrec de 
gestió de serveis. 
 
Vist que és d’interès municipal aprovar la minuta de conveni traslladada per la 
Diputació de Barcelona a fi de donar curs al projecte i als compromisos urbanístics de 
promoció d’habitatge públic i que és competència del Ple de la corporació la seva 
aprovació. 
 
De conformitat amb l’exposat es proposa al Ple de la corporació l’adopció dels 
següents  
 
ACORDS: 
 
1. Aprovar la minuta de conveni de col�laboració per a la formalització de l’encomanda 
de gestió relativa a la promoció d’habitatge protegit ubicat a l’avinguda Pau Costa. 
 
2. Autoritzar l’alcalde-president de la corporació per a la signatura del conveni i de la 
documentació que es requereixi. 
 
3. Notificar el present acord a la Gerència de Serveis d’Habitatge, d’Urbanisme i 
Activitats de la Diputació de Barcelona. 
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- La regidora Sra. Moreno en representació del grup municipal d’ERC manifesta 
literalment el que segueix: Bona nit a tothom. Sobre aquest punt, ERC vol recordar 
que durant el mandat anterior, la Diputació de Barcelona i l’Ajuntament d’Arenys de 
Mar van signar un conveni de col�laboració que consistia a fer una anàlisi sobre les 
necessitats d’habitatge al nostre municipi, per realitzar el Pla local d’habitatge, i fins i 
tot dos tècnics van estar fent l’estudi corresponent, per valorar com havien de ser els 
habitatges socials a construir en el futur a Arenys. Es va valorar si calien pisos per a 
persones grans, per a persones amb mobilitat reduïda, per a joves, assistencials, etc.  
Per tant demanem que el govern recuperi aquest pla de treball per tal de no doblar 
feines, amb la despesa que això comporta.  
 
Per aquest motiu hi votarem en contra.  
 
- El regidor Sr. Caldeira, en representació del grup municipal de la CUP, manifesta 
literalment el que segueix: A la CUP votarem en contra d’aquesta proposta no perquè 
ens sembli malament el conveni amb la Diputació, sinó perquè pensem que si Arenys 
necessita més habitatges socials, aquests haurien de ser a partir de la rehabilitació 
d’edificis ja existents però no per construir sobre els quatre retalls de territori que 
encara queden per ser urbanitzats. Ens referim al capdamunt del rial del Bareu; parlem 
del capdamunt del Rial Sa Clavella; parlem de les Clarisses, al costat del rial de les 
Doedes. Sembla com si fes nosa veure verd entre tant de gris. 
El conveni a l’Ajuntament li és molt còmode, realment. I més quan una part dels costos 
són compartits per la Diputació. Hi ha, però, alguns aspectes que no veiem gens clars i 
que són els següents: 
 
1r. La promoció d’habitatges seria una molt bona oportunitat perquè des de 
l’Ajuntament s’assessorés la constitució d’una cooperativa de constructors per a obres 
concretes, a l’estil del que es féu a finals dels anys seixanta i inicis dels setanta per a la 
construcció de les comunitats de propietaris de la part alta de la vila. 
 
2n. Ja ho hem dit en altres ocasions al Pe. L’habitatge protegit, si es basa en la 
construcció d’obra nova, que és com fins ara l’hem conegut a Arenys, és com un regal 
enverinat. A canvi d’haver especulat i construït sense fre, per percentatge d’edificis 
construïts, ens toquen X habitatges de construcció oficial. És com un peix que es 
mossega la cua: com més construcció, més habitatges i, a canvi, més habitatges de 
protecció. Potser no calia tocar de mort la pagesia, els rials i tot el seu ecosistema, 
trinxant el territori, per arribar a això.  
 
3r. Fem habitatge social quan no hi ha una gran demanda per ocupar l’existent. I si hi 
hagués realment aquesta necessitat, precisament per evitat construir, se’n podria 
comprar de ja construït, però actualment buit, com la quantitat d’habitatges no venuts 
al costat de l’escola Sinera. 
 
4t. L’habitatge social no deixa de ser un pedaç que evidencia que el dret a l’habitatge 
digne el 2012 i als Països Catalans no és possible. I també evidencia que la bombolla 
immobiliària encara hi ha qui la infla. I aquí cal assenyalar sense embuts els bancs i les 
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caixes que continuen especulant a tort i a dret perquè saben que si van maldades 
sempre hi haurà diner públic, el nostre, que els salvarà la pell. En termes econòmics 
d’això se’n diu rescat i és aquella paraula que tant costa pronunciar al president 
espanyol. 
 
5è. Ens satisfà veure que la Diputació va en la línia que a la CUP hem defensat sempre 
en aquest consistori i que és el fet de preveure la via de la rehabilitació per fer 
l’habitatge social. Aplaudim l’aposta de la Diputació i convidem l’equip de govern a 
replantejar la ubicació dels edificis i a buscar habitatges antics i buits per fer la funció 
d’habitatges socials o bé per gestionar-ne una bossa de lloguer.  
 
 
 - La regidora Sra. Roig, en representació del grup municipal d’ICV, manifesta 
literalment el que segueix: Iniciativa votarà a favor de la proposta d’encomanar a la 
Diputació de Barcelona que ens faci un estudi de gestió i de seguiment per a la 
promoció d’habitatge protegit al Bareu, perquè creiem amb convenciment que cal 
seguir fent una aposta decidida per les polítiques d’habitatge social.  
 
El fet que s’hagi triat com a escenari per focalitzar la nova promoció la parcel�la del 
Bareu Paraiso destinada a l'ús exclusiu d’habitatge de protecció oficial, i que no calgui 
cap tràmit urbanístic previ per poder sol�licitar la llicència d’obres per fer-hi 
l’equipament, ens sembla també una bona raó de pes per a votar-hi a favor.  
 
No entrarem ara a valorar-ho perquè ja ho vam fer raonadament quan vam votar en 
contra del conveni urbanístic subscrit el passat mes de novembre de 2011, que va 
possibilitar si més no, que l’Ajuntament disposés d'una borsa de diners que al nostre 
parer feia curt, per invertir obligatòriament en aquesta mena d’habitatge, perquè 
llavors ja vam dir que ens semblava que calia un informe dels Serveis Tècnics 
municipals en què es valorés el preu de mercat actual dels 60 habitatges. I no ens 
estendrem en aquesta reflexió, perquè entenem que avui no toca.  
 
En tot cas, aquest estudi ens donarà o traurà la raó de si dóna de si per construir els 
60 habitatges previstos amb aparcament.  
 
Sigui com vulgui,  sí que ens agradaria com a grup posicionar-nos en el que creiem que 
ha de esdevenir aquesta promoció en els temps que corren.  Ho fem perquè a la 
Comissió Informativa d'Urbanisme prèvia vam preguntar si hi havia algun 
posicionament del govern respecte a quin tipus de promoció es pensava tirar endavant, 
pregunta a la qual se’ns va respondre que caldria consensuar-ho entre tots.  
 
Com a punt de partida, doncs, dir que a Iniciativa apostem per una promoció 
d’habitatge de lloguer, i ho defensem perquè sempre és patrimoni públic i pot servir de 
catalitzador del mercat. Defensem el lloguer i no el règim de compra perquè en 
aquests moments que la bossa immobiliària ha crescut tant, els preus són molt més 
competitius.  
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Acabarem la nostra intervenció, suggerint també que creiem que es bo que es pensi en 
la reserva d’habitatge per a les rendes més baixes però també per a les mitjanes ja que 
en aquests moments, també n’hi ha moltes de limitades (és el cas de famílies 
monoparentals, o de les famílies separades)  com també per als sectors de gent jove, i 
gent gran, que sempre tenen mes dificultats a l’hora d’accedir a l'habitatge.   
 
- El regidor Sr. Vinyes, en representació del grup municipal del PSC, manifesta 
literalment el que segueix: Tenim una obligació, uns diners, però també una necessitat 
social. És una bona oportunitat que ja es va preveure en el mandat anterior. Tenim 
uns diners actuals i futurs. Ara ens hem de posar d’acord tots els grups  per decidir 
com s’ha de desenvolupar.   
 
Sotmesa aquesta Proposta a votació, s’aprova per majoria absoluta amb el sentit del 
vot següent: 
 
Vots a favor: 5 vots d’ICV, 2 vots del PP, 4 vots del PSC, 3 vots d’ICV, 1 vot del Bloc 
Municipal.  
Vots en contra i 1 vot de la CUP i 1 vot ERC  
 
 
 
3.- Modificar l’Ordenança municipal d’implantació d’usos comercials.- El 
tinent d’alcalde Sr. Acero dóna compte d’aquesta proposta d’acord: 
 
Atès que la vigent Ordenança municipal d’equipaments comercials es va aprovar en un 
context de bonança econòmica, on proliferaven molts establiments de caire no 
estrictament comercial, per tal de preservar i assolir una coexistència equilibrada dels 
diversos  tipus d’usos i activitats, creant una continuïtat de façana comercial amb poder 
d’atracció suficient per constituir-se en un motor per al comerç tradicional del 
municipi i per al seu desenvolupament urbà, econòmic i social.  
 
Atès que en l’etapa actual, al�ludint principalment a raons socioeconòmiques derivades 
de la crisi, s’ha comprovat que s’estan portant a terme tancaments d’establiments i 
activitats davant la precarietat econòmica, i que ha minvat el comerç del municipi i 
consegüentment la seva activitat econòmica i turística, i que és de voluntat municipal 
fer una revisió de la present Ordenança per tal de poder mantenir i sobretot 
incentivar noves activitats que permetin continuar  aquest poder d’atracció necessari 
per mantenir viu el desenvolupament urbà, econòmic i social al municipi, sens perjudici 
de preservar la qualitat comercial, alhora que afavorir el procés de promoció 
econòmica i creació d’ocupació. 
 
Vist el text de l’Ordenança municipal d’usos comercials vigent i que se’n considera 
necessària la modificació per dotar l’activitat econòmica al municipi dels mitjans 
necessaris per crear ocupació i creixement econòmic entre els ciutadans, en dos 
aspectes bàsics: 
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- la modificació dels àmbits d’aplicació, reduint el nombre de carrers que formen part 
de l’àmbit de restricció total definit.  
- la modificació de les activitats restringides. 
 
Vist l’informe tècnic emès en data 6 de juny de 2012, el qual exposa i motiva les 
modificacions a efectuar, d’acord amb la voluntat municipal. 
 
Vist l’informe jurídic emès en data 8 de juny de 2012 en relació amb la tramitació i el 
procediment per a la modificació de l’Ordenança, que és conforme a allò que disposen 
els articles 63 i ss del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament 
d’obres, activitats i serveis dels ens locals i s’indica que és competència del Ple 
l’aprovació de la modificació de l’Ordenança. 
 
De conformitat amb l’exposat es proposa al Ple de la corporació l’adopció dels 
següents  
 
ACORDS: 
 
1. Aprovar inicialment la modificació de l’Ordenança municipal d’implantació d’usos 
comercials. 
 
2. Sotmetre-ho a informació pública durant el termini de 30 dies a fi que s’hi puguin 
presentar reclamacions i al�legacions per a la resolució, d’acord amb allò que disposen 
els articles 64 i 66 del Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals. 
 
- La regidora Sra. Moreno, en representació del grup municipal d’ERC, manifesta 
literalment el que segueix: Sobre aquest punt, abans de res ens agradaria fer una mica 
d’antecedents: 
La regulació dels usos comercials en planta baixa responia a una voluntat (majoritària) 
d’apostar per unes zones de comerç real a la vila, que estava perdent la batalla davant 
les activitats d’intermediació financera, bancària, immobiliària, asseguradora, 
principalment. L’objectiu d’evitar que proliferessin aquestes activitats “fredes”, sense 
aparador, era amb visió de llarg termini, i amb la voluntat de fixar unes bases que 
permetessin gradualment el retorn del comerç viu a la vila. No podíem fer fora (ni 
volíem) els bancs i les caixes però no en volíem més als principals eixos comercials de 
la vila. 
D’altra banda, l’obstacle per a la reimplantació o supervivència dels comerços no ha 
estat mai l’absència de demanda sinó el preu de l’oferta. Aquest punt és important 
perquè invalida un dels arguments que ara s’utilitzen per canviar l’ordenança. 
L’ordenança va entrar en vigor a finals del 2008, i caldria recordar a tothom, que el 
2008 ja estàvem en crisi (encara que en Zapatero ho negués). I per tant, un altre dels 
arguments (dir que l’ordenança es fa en una situació de bonança econòmica) fa que no 
sigui un argument rigorós 
Una decisió a llarg termini (estratègica) no pot ser revisada per raons de conjuntura 
“curt terministes”. Seria diferent que es presentés la revisió de l’ordenança perquè 
volem una Riera que sigui un eix “financer” en comptes de “comercial”, però dir que 
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hem de revisar l’ordenança perquè ara hem de tornar a permetre que s’hi posin bancs, 
perquè pobrets estan en hores baixes, és patètic. S’estan tancant locals. Cert. Potser 
els preus fan encara insostenible el manteniment d’activitats comercials que ho 
intenten en moments molt complicats. Però la solució no és dir “com que un 
emprenedor/a comercial no se’n surt, tornem-hi a posar bancs”.  
 Si volem apostar pels emprenedors, no ens carreguem la subvenció de fons FEDER, 
que et cobreix el 75% del cost d’ubicar un centre i viver d’empreses al Xifré, i aprofitar 
també d’aquesta manera l’excel�lent treball de l’Escola Taller, que va rehabilitar la 
meitat de la segona planta del Xifré. Un emprenedor no-comercial no necessita estar al 
rial de Sa Clavella o a Anselm Clavé. Aquí hi ha d’haver establiments comercials.0.3 
ERC prefereix un local comercial buit un temps, que forci el propietari a rebaixar el 
preu del m2 i esperant que algú ho torni a intentar, que no pas que vingui una entitat 
financera i que s’hi instal�li permanentment. 
 
Per això ERC hi votarà en contra. 
 
 
- El regidor Sr. Caldeira, en representació del grup municipal de la CUP, manifesta 
literalment el que segueix: Sobre el punt que es porta a votació, el grup municipal de la 
CUP hi volem fer una sèrie de consideracions: 
 
1r. Sorprèn que és aquest mateix equip de govern el que en el segon Ple del mandat va 
portar a aprovació una suspensió de llicències on ara s’aplica, ves per on, una ampliació 
de la restricció parcial quan abans era total. 
 
2n. Dit això, pensem que està bé que es prohibeixi la implantació d’empreses de 
treball temporal, explotadores dels treballadors i treballadores i que, alhora, anul�len 
un servei públic com és el Servei d’Ocupació de Catalunya, el SOC. 
 
3r. Atès que l’informe tècnic ens parla, literalment ho llegiré, d’incentivar noves activitats 
que permetin continuar aquest poder d’atracció necessari per mantenir viu el 
desenvolupament urbà, econòmic i social al municipi, la CUP aquí hem de dir que ho 
compartim plenament. 
 
Dit això, pensem que, a banda de restringir o permetre, el que caldria és fer un pla de 
reactivació del mercat municipal. I ho diem perquè pensem que aquest també hauria de 
ser un dels motors econòmics de la vila, com ho pot ser el port encara. Ja ho hem dit 
altres vegades; el mercat municipal no el podem deixar morir. És el millor aparador 
que tenen els pagesos i pescadors arenyencs. Pensem que cal fer-hi una actuació ràpida 
per protegir els productors locals i reactivar el comerç de proximitat. 
 
El sentit del vot de la CUP respecte el que es porta a votació serà favorable.  
 
- La regidora Sra. Balliu, en representació del grup municipal d’ICV, manifesta 
literalment el que segueix: Avui portem al Ple la modificació de l’Ordenança municipal 
d’equipaments comercials per al foment de l’activitat econòmica al municipi.  
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Ens consta que hi ha demandes específiques de sectors concrets, com és ara centres 
mèdics i asseguradores entre d’altres, que han demanat permisos d’obertura, mentre 
que anem contemplant com alguns negocis han d’abaixar dissortadament les seves 
persianes.  
 
A Iniciativa, hem valorat que tot i que vam donar suport plenament a l’Ordenança fins 
ara vigent, i que va ser prevista en una altra situació econòmica,  avui també donarem 
suport a la seva modificació, perquè no és qüestió d’anar posant bastons a les rodes als 
empresaris i emprenedors perquè s’instal�lin i intentin prosperar en algunes de les 
zones que actualment estaven restringides.   
 
Des d’ICV pensem que s’ha de donar oportunitat a les persones que apostin per la 
nostra vila per portar endavant un negoci.  Com a Ajuntament i repeteixo, en el 
context actual  no podem tancar portes ni oportunitats.  
 
En el seu moment es van restringir, degut als moments de bonança econòmica, 
determinades activitats, com són les oficines d’immobiliàries o entitats financeres . Era 
un període en què es va abusar d’aquest tipus d’usos i  activitats i que ara dubtem que 
tinguin una forta demanda per l’esclat de la bombolla immobiliària  amb el resultat final 
de la situació econòmica que estem vivint. 
 
És doncs una oportunitat d’incentivar  noves activitats de proximitat, que permetin 
donar alternatives a l’atur i que permeti el desenvolupament econòmic i social del 
municipi. 
 
Aquest grup, com no pot ser d’altra manera, hi votarà a favor. 
 
- El regidor Sr. Vinyes, en representació del grup municipal del PSC, manifesta 
literalment el que segueix: Entenem els problemes que hi ha i quan l’Ordenança es va 
aprovar era un altre moment econòmic. Tendiríem a regular menys. 
 
Sotmesa aquesta Proposta a votació, s’aprova per majoria absoluta amb el sentit del 
vot següent: 
 
Vots a favor: 5 vots d’ICV, 2 vots del PP, 3 vots d’ICV, 1 vot del Bloc Municipal i 1 
vot de la CUP.  
Vots en contra:  1 vot ERC  
Vots d’abstenció: 4 vots del PSC, 
 
 
 
4.- Declarar d’especial interès i utilitat municipal l’obra pública “Projecte 
executiu de la xarxa comarcal de banda ampla del Maresme”.- L’alcalde Sr. 
Fors dóna compte d’aquesta proposta d’acord: 
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Atès que per Decret d’Alcaldia de 3 de maig de 2011, es va aprovar el conveni tipus de 
col�laboració entre el Consell Comarcal del Maresme i aquest Ajuntament, per establir 
les condicions de pas i la gestió de la xarxa comarcal de banda ampla del Maresme 
(XCBAM). 
 
Atès que els Serveis Territorials de Carreteres han emès informe favorable sobre 
aquesta obra i que ha estat comunicat a aquest Ajuntament l’inici dels treballs de 
construcció de la primera fase, així com l’aprovació del projecte executiu de la segona 
fase, que preveu la connexió del servei de telecomunicacions de la totalitat dels 
municipis del Maresme i ofereix una àmplia connectivitat, i amb la voluntat d’oferir una 
plataforma per a la construcció de xarxes d’àrea metropolitana. 
 
Atès que el Consell Comarcal del Maresme ha sol�licitat la col�laboració d’aquest 
Ajuntament en temes diversos d’execució de les obres, així com la declaració d’utilitat 
pública de les obres als efectes d’obtenir les bonificacions de les taxes que 
s’esdevinguin. 
 
Vist l’informe tècnic favorable emès per l’enginyer municipal en data  15 de maig de 
2012 i les condicions que s’hi contenen per a l’execució de les obres previstes. 
 
Vist el pressupost de les obres presentat en el tram que afecta el municipi d’Arenys de 
Mar, que ascendeix a l’import de CINQUANTA-CINC MIL TRETZE EUROS I 
NORANTA-VUIT CÈNTIMS (55.013,98€). 
 
Vist el que estableix l’article 103.2 a) del Reial decret legislatiu 2/2004, de 2 de març, 
pel qual s’aprova el Text refós de la llei reguladora de les hisendes locals, en relació 
amb les bonificacions sobre la quota de l’impost aplicable potestativament, amb un 
percentatge del 95%, en aquelles construccions, instal�lacions i obres que siguin 
declarades d’especial interès o utilitat municipal perquè hi concorrin circumstàncies 
socials, culturals, historicoartístiques o de foment de l’ocupació que justifiquin 
l’esmentada declaració. 

Atès que l’art. 103.2a) esmentat estableix que la declaració d’especial interès o utilitat 
municipal perquè hi concorrin circumstàncies socials, culturals, historicoartístiques o 
de foment de l’ocupació correspon al Ple de la corporació. 
 
Atès que és voluntat municipal declarar l’obra a executar d’especial interès, en tant que 
es considera que representarà una millora de la xarxa de comunicació entre els agents 
socials i els municipis de la comarca, i que és també de voluntat municipal oferir una 
plataforma per a la construcció de xarxes d’àrea metropolitana. 
 
Atès que igualment l’execució de l’obra afavorirà el foment de l’ocupació durant el 
període de realització d’aquesta, en un moment de veritable recessió econòmica. 
 
Vist l’informe tècnic emès en data 8 de juny de 2012. 
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De conformitat amb l’exposat es proposa al Ple de la corporació l’adopció dels 
següents  
 
ACORDS: 
 
1. Declarar d’especial utilitat pública l’obra denominada Xarxa comarcal de banda 
ampla del Maresme. Fase I, als efectes de l’aplicació de les bonificacions potestatives 
sobre la quota de  l’Impost de construccions, instal�lacions i obres, amb un percentatge 
del 95%. 
 
2. Notificar el present acord al Consell Comarcal del Maresme, a l’ORGT de la 
Diputació de Barcelona  i a la Intervenció municipal. 
 
- El regidor Sr. Caldeira, en representació del grup municipal de la CUP, manifesta 
literalment el que segueix: El punt que es porta a votació a la CUP hi votarem a favor. 
El fet que el cost de construcció sigui zero fa que ho veiem amb bons ulls. Si no fos 
així, no ho veuríem com una prioritat, tot i que, com amb molts altres aspectes, aquest 
és un greuge que pateix el nostre país respecte a Espanya. Quan allà ja fa temps que els 
organismes oficials, fins i tot escoles i instituts, per posar un exemple, ja treballen amb 
fibra òptica, al nostre país el més calent és a l’aigüera. 
 
Un altre aspecte que volíem comentar és que, en previsió, pel que fa a aquells carrers 
que s’hagin d’aixecar, ara seria el moment de resoldre actuacions pendents i de 
preveure’n de futures deixant feta una galeria de serveis. 
 
I, atès que el recorregut previst passa a prop d’edificis públics com és el Maragall, 
l’Institut, el CAP, el Centre d’Estudis Salvador Espriu, el Calisay o la Biblioteca, seria 
interessant preveure-hi una futura connexió deixant-ho previst per quan això sigui 
possible, si és que no ho és ara. 
 
I per acabar, volem tenir un record especial per l’exalcalde Fidel Soler, que ja fa més de 
25 anys apostava clarament per aconseguir precisament això que avui es porta a 
votació. 
 
 
- La regidora Sra. Roig, en representació del grup municipal d’ICV, manifesta 
literalment el que segueix: En els propers mesos els municipis maresmencs estarem 
interconnectats mitjançant una xarxa de telecomunicació comarcal de banda ampla. El 
projecte, impulsat pel Consell Comarcal a partir del Pla estratègic Maresme 2015, es 
realitzarà en dues fases. La primera, que ja ha estat adjudicada, permetrà l’arribada de la 
fibra òptica a 19 municipis, entre els quals hi ha la nostra vila d’arenys de Mar. A la 
segona, s’acabarà de completar el mapa comarcal. 
 
Les oportunitats que presenten les xarxes de nova generació són moltes. Avui es pprta 
a aprovació que l'Ajuntament d'Arenys de Mar pugui facilitar aquest desplegament, com 
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ho han fet d’altres ajuntaments del Maresme, a través de la declaració d’especial interès 
i utilitat de l'obra per tal que es pugui bonificar al màxim segons les nostres ordenances 
municipals la taxa corresponent de construcció.  
 
El grup municipal d'Iniciativa, votarà a favor d'aquest acord, entenent que d'aquesta 
manera col�laborem a fer més viable que l'obra pugui tirar endavant. Arenys no pot 
perdre més trens de present ni de futur, i defensem que aquest projecte ens reporta 
molts beneficis a tots els ajuntaments.  
 
Tal com vam expressar la setmana passada a la Comissió Informativa d’Urbanisme 
prèvia a aquest Ple, demanem que aquesta obra, que per la seva magnitud comportarà 
afectacions a la via pública tant de trànsit, com de materials i molèsties als veïnats que 
afecta, sigui també planificada amb visió de futur pels Serveis Tècnics Municipals, per 
estalviar dobles problemes en el temps.  
 
Parlant en plata, que coneixent el calendari d’obres, i les rases que caldrà obrir i a quins 
indrets es farà, és pugui planificar d'una forma lògica aprofitant l'obertura per a fer-hi 
tot allò que calgui. És a dir que es comuniqui també prèviament als veïns, a les 
empreses de subministraments i a qui calgui la seva execució per evitar-nos com passa 
sovint a l'obra pública, que avui tenim unes setmanes un carrer tallat, que hi obrim una 
rasa i el tornem a pavimentar, i que al cap d’uns mesos, es despenja la companyia del gas 
o de la llum, per exemple, i sant tornem-hi.  
 
També volem fer constar que demanem que es comuniqui a la població i se la tingui 
plenament informada de quina previsió de calendari hi ha, i com es preveuen els 
dispositius d’afectació de les obres, t’emmagatzement dels materials i del trànsit a la via 
pública.  
 
Reiterem per acabar el nostre posicionament a favor de l’acord.  
 
- El regidor Sr. Vinyes, en representació del grup municipal del PSC, manifesta 
literalment el que segueix: Aquesta és una primera fase. En voldrem el control de fases 
i actuacions. Hem de pensar en els serveis i en com es gestiona (empresa mixta). Cal 
vigilar l’obertura de rases; fa temps, entre el gas i la TV van deixar el poble malament. 
 
Sotmesa la proposta a votació s’acorda per unanimitat. 
 
5.- Crear el preu públic per a la prestació del servei d’atenció domiciliària.- 
 
 
Vista la proposta de l’Àrea de Serveis Socials d’establiment del preu públic per a la 
prestació del Servei d’Atenció Domiciliària. 
 
Vist que I'Ajuntament està exercint les competències locals atribuïdes per la Llei del 
Parlament de Catalunya 12/2007, d’11 d'octubre, de Serveis Socials de Catalunya, en 
relació al Servei de Teleassistència i el Servei Basic d'Ajuda a Domicili. 
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Atès que l'article 44 del Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, 
estableix que quan existeixin raons socials, benefiques, culturals o d’interès públic que 
així ho aconsellin, l’entitat podrà fixar preus públics per sota del cost del servei. 
 
Vista la memòria econòmica financera que justifica l’import dels preus públics i el grau 
de cobertura financera dels costos corresponents, de conformitat amb l'article 26.2 de 
la Llei 811989, de 13 d'abril, de taxes i preus públics. 
 
Vist I’informe d’Intervenció 21/2012. 
 
Atès que l’establiment del preu públic correspon al Ple de conformitat amb els 
articles 47 del Reial decret legislatiu 2/2004 de 5 de març i l'article 6 de la vigent 
Ordenança general reguladora dels preus públics. 
 
És per tot això que es proposa al PIe l’adopció dels següents 
 
A C O R D S  
 
1. Aprovar l’establiment i fixació del preu públic pel Servei de teleassistència i 
Servei Bàsic d'Ajuda a Domicili, d'acord amb el següent detall: 
 
Preu de referència del servei bàsic d’ajuda a domicili 18,00 euros/hora 
Preu de referència del servei de teleassistència 20,06 euros/lmes 
La quota a pagar per part de cada persona usuària tindrà en compte l’Indicador de 
Renda de Suficiència de Catalunya (IRSC) fixat en 7.967,73 euros anuals o 663,98 
euros mensuals, la capacitat econòmica de cada persona usuària del servei, i I'aplicacio 
de l’escala de gravamen, que serà progressiva en funció de les rendes i desglossada en 
6 trams. Si la renda no excedeix de l’IRSC, la quota a aportar es zero. 
 
Preu públic servei bàsic d’ajuda a domicili 11,70 euros/hora  
Equivalent al 65% de l’indicador de referència 
 
Preu públic servei de teleassistència     8,43 euros/mes  
Equivalent al 42% de l’indicador de referència 
 
2. Aprovar provisionalment I'Ordenanca número 33 reguladora del preu públic per a 
la prestació del servei d’atenció domiciliària per a I'exercici 2012 i següents, segons 
l’annex que s’adjunta a aquest acord del qual forma part a tots els efectes legals. 
 
3. Exposar al públic, mitjançant anunci a publicar en el BOP, en un diari de la màxima 
difusió de la província i en el tauler d’anuncis de I'Ajuntament, els anteriors acords 
provisionals, com també el text complet de les Ordenances, durant el termini de 30 
dies hàbils, comptats des de l’endemà de la publicació de I'anunci d’exposició en el 
Butlletí Oficial de la Província. 
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L'expedient es podrà consultar a Ies dependències dels Serveis Econòmics d'aquest 
Ajuntament, per tal que els interessats puguin examinar-lo i presentar les al�legacions o 
reclamacions que estimin oportunes. Transcorregut el període d’exposició pública 
sense haver-se presentat reclamacions, els acords adoptats restaran definitivament 
aprovats sense necessitat d'un nou acord plenari. 
 
En tot cas, els acords definitius, incloent-hi els provisionals elevats automàticament a 
aquesta categoria, i el text íntegre de I'Ordenança, es publicaran en el BOP i amb 
posterioritat entraran en vigor 1'1 d'octubre de 2012, i regiran mentre no se n’acordi 
la modificació o derogació. 
 
- La regidora Sra. Moreno, en representació del grup municipal d’ERC, manifesta 
literalment el que segueix: ERC no pot votar a favor d’aquest punt i del següent. ERC 
considera que en cap cas es pot retallar en serveis socials, i que per tant l’estat del 
benestar es una de les màximes que més s’ha de protegir. El copagament no és una 
bona solució, encara que només afecti a les rendes més altes. El servei d’atenció 
domiciliària és un servei essencial al qual ha de poder accedir qualsevol persona. Encara 
que només afecti a les persones que tenen les rendes més altes, en ocasions aquestes 
decidiran no fer ús d’aquest servei fins ara gratuït, i aquest servei pot salvar vides.  
La tècnica ens va explicar en la comissió informativa del passat dimecres, que es 
tractava de produir un estalvi de 35.000.-€.  
ERC proposa al govern retallar en altres coses, partides que en el següent punt 
s’incrementaran si s’aprova. La proposta d’ERC és no incrementar en despeses de 
protocol d’Alcaldia, no incrementar la partida de festes per la contractació de grans 
orquestres per Festa Major, i moltes d’altres; amb aquests imports, ja tindrem els 
35.000.-€ que el govern pretén estalviar-se fent pagar als usuaris pel servei d’atenció 
domiciliària.  
 
- El regidor Sr. Caldeira, en representació del grup municipal de la CUP, manifesta 
literalment el que segueix: El grup municipal de la CUP respecte al punt que es porta a 

votació volem fer un seguit de reflexions: 

1r. Fins fa poc l’assistència domiciliària havia de ser l’eix vertebrador de la sanitat pública, per 
així poder descongestionar els CAPS i les urgències dels hospitals de referència. I, alhora, 
integrar la concepció d’una sanitat pública moderna, identificable amb la ciutadania amb 
necessitats específiques d’atenció sanitària, i amb les aspiracions universals de la salut de tots i 
totes les ciutadanes amb un servei d’atenció domiciliari equitatiu, gratuït i de qualitat. 
 

2n. Fer una tarifació social és assumir totes les deficiències del sistema i intentar gestionar-lo a 
partir d’elles. Des del nostre punt de vista és com acceptar que els serveis públics no poden ser 
universals i coberts amb les cotitzacions dels i les ciutadanes. 
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3r. Qui té un poder adquisitiu alt, en general, no utilitza la sanitat pública. Per tant, aquests que 
podrien pagar, no són usuaris, per voluntat, d’aquest servei. En canvi, qui no té diners, o en té 
pocs, l’única opció que té és la sanitat pública. 
 

4t. Amb el Servei d’Atenció Domiciliària estem parlant d’ajudar per atendre les necessitats 
bàsiques de la vida diària d’una persona, partint d’un servei social bàsic que no només ha de 
tendir a ser bàsic i gratuït sinó que ho ha de ser. Informar del que costen els recursos públics 
pensem que és bo, però cal vetllar per no provocar que aquelles persones que no estan en la 
franja d’usuaris que, atesa la seva situació econòmica, no han de pagar el servei, no optin per 
intentar estalviar, tot i que això vagi en detriment de la seva pròpia salut. 
 

5è. Des de la nostra perspectiva, el criteri del copagament sempre carrega sobre les persones 
econòmicament i socialment més desafavorides, que hauran de fer més esforços, ja sigui amb el 
cost del servei, amb la reducció del servei i la major dificultat a l’accessibilitat i allunyant cada 
vegada més del servei públic la cobertura universal. 
 
6è. Vivim en un país on la despesa sanitària, respecte a altres països, està molt per sota del PIB. 
I el percentatge que la Generalitat destina a la sanitat pública és, en molts casos, molt inferior al 
d’altres zones de l’Estat espanyol. 
 

7è. Des de la CUP denunciem que la crisi no pot ser l’excusa per carregar-se les millores 
aconseguides després de molts anys d’esforços i lluites; que els treballadors i treballadores 
d’aquest país no volem pagar els plats trencats per una mala gestió d’un servei públic, i el que 
encara menys volem fer és reforçar la concertació o privatització de la sanitat desmantellant la 
pública. Sospitem que aquesta desertització de la sanitat pública té una segona part i és que 
quan l’economia tingui una certa millora, qui pugui guillarà a una mútua privada perquè els 
recursos de la pública seran ínfims. Casualment, qui era el cap de les mútues privades és l’actual 
conseller de la Generalitat. A la CUP no compartim de cap de les maneres aquesta estratègia ni 
a nivell local ni nacional. És per això que el sentit del nostre vot en aquest punt serà en contra. 

A la CUP hi votarem en contra no perquè pensem que la tasca de la Diputació no 
pugui ser eficient i necessària, sinó perquè no creiem en el pagament, el copagament, 
per un servei bàsic. 
 
El regidor Sr. López en representació del grup municipal d’ICV manifesta literalment 
el que segueix: Des del grup municipal d’ICV veiem amb bons ulls que s’apliqui una 
tarifació social en el preu públic per a la prestació d’aquest servei, tal i com nosaltres 
ho hem demanat també per a altres preus o taxes municipals. Ara Bé, no podem passar 
per alt que això significa un copagament, tal i com queda definit a la nova ordenança, 
d’un servei que fins ara resultava gratuït per a aquells que ho necessitaven i que els 
seus recursos no els hi permetien pagar-ho de la seva butxaca. 
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Entenem que les noves realitats socials, més precàries han generat bosses de persones 
amb pocs recursos i amb necessitats creixents, i això ha produït llistes d’espera en 
aquests serveis, i per tant aquesta nova mesura pretén que aquest pugui arribar a més 
persones amb dificultats. També entenem que amb les dades actuals i aplicant la 
tarifació social que es proposa, la majoria del usuaris seguiran sense haver de pagar res 
o com a molt un petit percentatge pel servei; precisament la tarifació social està 
pensada perquè aquells que més tenen aportin més als serveis públics que se’ls 
ofereixen. 
 
Amb tot, ja hem manifestat que no es agrada que es faci servir el terme copagament i 
en la nostra opinió anomenar-lo tarifació social hagués estat més oportú. 
 
Tot i així el nostre vot en aquest punt serà afirmatiu, i també avanço que ho serà en el 
punt següent en quant a delegar la gestió d’aquest preu públic a la Diputació 
 
- El regidor Sr. Vinyes, en representació del grup municipal del PSC, manifesta 
literalment el que segueix: Hi ha tres pobles que tenen aquest mateix import. De fet, 
ara ja es pagava. 
 
Sotmesa aquesta Proposta a votació, s’aprova per majoria absoluta amb el sentit del 
vot següent: 
 
Vots a favor: 5 vots de CiU, 2 vots del PP, 3 vots d’ICV, 1 vot del Bloc Municipal. 
Vots en contra:  1 vot d’ERC i  1 vot de la CUP.  
Vots d’abstenció: 4 vots del PSC. 
 
 
6.- Delegar  el preu públic per a la prestació del servei d’atenció 
domiciliària.- El tinent d’alcalde Sr. Barris dóna compte d’aquesta proposta d’acord: 
 
Vista la proposta de l’Àrea de Serveis Socials d’establiment del preu públic per a la 
prestació del Servei d’Atenció Domiciliària. 
 
Vist que l’Ajuntament està exercint les competències locals atribuïdes per la Llei del 
Parlament de Catalunya 12/2007, d’11 d’octubre, de Serveis Socials de Catalunya, en 
relació amb el Servei de Teleassistència i el Servei Bàsic d’Ajuda a Domicili.  
 

Atès que l’article 44 del Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals,  
estableix que quan existeixin raons socials, benèfiques, culturals o d’interès públic que 
així ho aconsellin, l’entitat podrà fixar preus públics per sota del cost del servei. 

 
Vista la memòria econòmica financera  que justifica l’import dels preus públics i el grau 
de cobertura financera dels costos corresponents, de conformitat amb l’article 26.2 de 
la Llei 8/1989, de 13 d’abril, de taxes i preus públics. 
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Vist l'informe d’Intervenció 21/2012. 
 

Atès que l’establiment del preu públic correspon al Ple de conformitat amb els articles 
47 del Reial decret legislatiu 2/2004 de 5 de març i l’article 6 de la vigent Ordenança 
general reguladora dels preus públics. 

 
És per tot això que es proposa al Ple l’adopció dels següents  
 
A C O R D S 
 
1. Aprovar l’establiment i fixació del preu públic pel Servei de Teleassistència i Servei 
Bàsic d’Ajuda a Domicili, d’acord amb el següent detall: 
 
Preu de referència del Servei Bàsic d’Ajuda a Domicili     18,00 euros/hora 
Preu de referència del Servei de Teleassistència   20,06 euros/mes 
 
La quota a pagar per part de cada usuari/ària tindrà en compte l’Indicador de Renda de 
Suficiència de Catalunya (IRSC) fixat en 7.967,73 euros anuals o 663,98 euros 
mensuals, la capacitat econòmica de cada persona usuària del servei, i l’aplicació de 
l’escala de gravamen, que serà progressiva en funció de les rendes i desglossada en 6 
trams. Si la renda no excedeix de l’IRSC, la quota a aportar és zero.  
 
Preu públic servei bàsic d’ajuda a domicili     11,70 euros/hora 
Equivalent al 65% de l’indicador de referència. 
 
Preu públic servei de teleassistència     8,43 euros/mes 
Equivalent al 42% de l’indicador de referència 
 
2. Aprovar provisionalment l’Ordenança número 33 reguladora del preu públic per a la 
prestació del servei d’atenció domiciliària per a l’exercici 2012 i següents, segons 
l’Annex que s’adjunta a aquest acord del qual forma part a tots els efectes legals. 
 
3. Exposar al públic mitjançant anunci a publicar en el BOP, en un diari de la màxima 
difusió de la província i en el tauler d’anuncis de l’Ajuntament,  els anteriors acords 
provisionals,  com també el text complet de  les Ordenances, durant el termini de 30 
dies hàbils, comptats des de l’endemà de  la publicació de l’anunci d’exposició en el 
Butlletí Oficial de la Província.  
 
L’expedient es podrà consultar a les dependències de Serveis Econòmics d’aquest 
Ajuntament, per tal que els interessats puguin examinar-lo i presentar les al�legacions o 
reclamacions que estimin oportunes. Transcorregut el període d’exposició pública 
sense haver- se presentat reclamacions, els acords adoptats restaran definitivament 
aprovats sense necessitat d’un nou acord plenari. 
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En tot cas, els acords definitius, incloent-hi els provisionals elevats automàticament a 
aquesta categoria,  i el text íntegre de l’Ordenança, es publicaran en el BOP i amb 
posterioritat entraran en vigor l’1 d’octubre de 2012, i regiran mentre no se n’acordi la 
modificació o derogació. 
 
 
- El regidor Sr. Caldeira, en representació del grup municipal de la CUP, manifesta 
literalment el que segueix: A la CUP hi votarem en contra no perquè pensem que la 
tasca de la Diputació no pugui ser eficient i necessària, sinó perquè no creiem en el 
pagament, el copagament, per un servei bàsic. 

 
Sotmesa aquesta Proposta a votació, s’aprova per majoria absoluta amb el sentit del 
vot següent: 
 
Vots a favor: 5 vots de CiU, 2 vots del PP, 3 vots d’ICV, 1 vot del Bloc Municipal. 
Vots en contra:  1 vot ERC i  vot de la CUP.  
Vots d’abstenció: 4 vots del PSC. 
 
 
7.- Aprovar el protocol d’atenció per a situacions d’emergència social.- - La 
tinent d’alcalde Sra. Real llegeix l’informe de la Coordinadora de Benestar i Família: El 
protocol d’atenció en situacions d’emergència social va ser aprovat per Ple, per 
primera vegada, l’abril de 2006  i dins d’aquell protocol s’incloïa també el protocol de 
violència de gènere. Posteriorment, es va veure la necessitat que el protocol de 
violència de gènere anés sol i per aquest motiu,  el novembre de 2009, aquest protocol 
de violència de gènere va ser revisat , ampliat i aprovat per Ple. 
 
Atès que les emergències es poden presentar en qualsevol moment de qualsevol dia i a 
qualsevol hora, independentment dels horaris d’atenció al públic de Serveis Socials, és 
important poder disposar d’un mecanisme ràpid i eficaç per poder donar resposta 
eficient a les situacions d’urgència. 
 
L’actual moment de crisi exigeix l’articulació d’uns mecanismes que permetin  poder 
abordar les situacions imprevisibles pels ciutadans, situacions que requereixen, a 
vegades, actuacions immediates i puntuals, maltractaments, persones sense sostre, 
però també sinistres com els incendis, els enfonsaments, que més enllà de l’acció dels 
equips de protecció i salvament requereixen una acció ràpida de l’Administració local 
per fer front a les primeres conseqüències socials. Són situacions diverses que per la 
seva naturalesa no admeten demora i s’han d’atendre en el moment en què es 
produeixen. 
 
Des de Serveis Socials i conjuntament amb Policia Local, Mossos, ABS i Creu Roja s’ha  
revisat, actualitzat i ampliat l’antic protocol d’atenció a situacions d’emergència social  
per tal d’establir els circuits necessaris perquè les situacions d’emergència social del 
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municipi és  puguin atendre en qualsevol hora del dia i durant tot l’any i per tant  
caldria  derrogar l’antic protocol i aprovar el nou, que és molt més ampli.   
 
Per tant, proposo portar a Ple  la derogació de l’antic protocol i l’aprovació del nou. 
 
- A continuació la tinent d’alcalde Sra. Real dóna compte d’aquesta proposta d’acord:  
 
Atès que per la Regidoria de Serveis Socials es proposa l’aprovació d’una modificació 
per actualitzar el protocol d’actuació per a l’atenció de situacions d’emergència social 
al municipi d’Arenys de Mar, protocol que ha estat convingut i acceptat per tots els 
agents implicats en aquest tipus d’emergències, com són Policia Local, Col�legi 
d’Advocats, Fiscalia i Jutjats, Mossos d’Esquadra, Àrea Bàsica de Salut (CAP) i Servei 
Psicològic municipal. 
 
Atès que la modificació respon únicament al criteri d’actualitzar el protocol aprovat en 
data 20 d’abril de 2006 per adequar-lo a les necessitats actuals. 
 
Vist el document del text que es presenta per a la seva aprovació, es proposa al Ple 
l’adopció del següent 
 
ACORD: 
 
Derogar el protocol d’emergència social aprovat en sessió del Ple de data 28 d’abril de 
2006 i aprovar el nou protocol d’atenció a situacions d’emergència social al municipi 
d’Arenys de Mar el text del qual s’adjunta a la present resolució. 
 
 
- El regidor Sr. Caldeira, en representació del grup municipal de la CUP, manifesta 
literalment el que segueix: La situació de greu crisi social fa que calgui una revisió clara 
del protocol. Allò que s’havia planificat com una actuació d’emergència i, no ens 
enganyem, per a un percentatge baix de la població, ara, tot i l’emergència, ha 
esdevingut una necessitat molt més habitual del que tothom voldríem. La dificultat per 
garantir una alimentació bàsica ha forçat moltes persones a utilitzar el recurs de 
Càritas, a qui des d’aquí volem felicitar per la seva tasca. En el mateix sentit volem 
agrair la tasca dels Caputxins, els quals garanteixen higiene i plat a qui ho requereix. I 
com a tercera peça d’aquest trencaclosques, volem agrair la tasca del defensor del 
ciutadà, que no apareix, explícitament, dins del circuit d’actuació en casos preferents i 
que, pensem, tot i no ser una figura de reconeixement jurídic, a efectes d’eficiència, 
pràctica i reconeixement ciutadà, té un pes molt important i hi hauria d’aparèixer. 
 
I dit això, també volem denunciar que, fruit de la situació socioeconòmica que estem 
vivint, també han augmentat els desnonaments. I Arenys com a vila, i alguns arenyencs 
en particular, no en som l’excepció. I si parlem de desnonament, parlem de bancs i 
caixes i de la pressió especuladora que exerceixen i que sense cap escrúpol deixa gent 
sense sostre. 
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Així doncs, per tot aquest nou escenari en què ens trobem i que, malauradament, res 
fa pensar que pugui anar a millor a la curta, aquest protocol esdevé necessari per 
mitjançar i intentar resoldre les situacions de precarietat absoluta que queden reflectits 
al document. 
 
Des de la CUP demanem a l’equip de govern, i ens tindran sempre al seu costat si 
actuen així, doncs demanem que es faci una política de suport a les persones, 
especialment d’aquelles a qui toca més de prop la crisi actual. Això vol dir, sens dubte, 
que caldrà retallar algunes inversions per dedicar-les a qui més ho necessita. Això vol 
dir, és clar, que segons quines actuacions caldrà deixar-les per més endavant o bé 
definitivament aparcades. 
 
El sentit del vot de la CUP en aquest punt serà afirmatiu.  
 
- El regidor Sr. López en representació del grup municipal d’ICV manifesta 
literalment el que segueix: El grup municipal d’ICV celebra que des dels Serveis Socials 
s’hagi fet una revisió i una actualització d’aquest protocol, de manera que se l’ha dotat 
d’un marc legal del qual l’anterior no disposava, i s’hi han incorporat aspectes nous 
com és el maltractament vers la gent gran per exemple. També s’adapta a protocols ja 
en funcionament des del Consell Comarcal de Maresme, com és el de l’atenció al 
maltractament infantil.  
 
Amb tot, voldríem fer alguns comentaris. En primer lloc, tot i que són situacions que 
sovint necessiten una atenció multidisciplinària, ens preocupa quan es presenten fora 
de l’horari d’atenció dels Serveis Socials i per tant suposa que s’han d’activar els serveis 
que es mantenen de guàrdia, com l’ABS, la Policia Municipal o els Mossos d’Esquadra, 
dels quals no dubtem de la seva professionalitat i eficàcia, però per als quals això 
representa una sobrecàrrega de la seva feina habitual. Per altra banda, també ens 
preocupa l’efecte crida que es produeix, especialment pel que fa a l’acció dels Frares 
Caputxins diàriament, cap a persones necessitades però que no són de la nostra 
població. 
I finalment demanem que properament s’afegeixi a aquest protocol alguna referència al 
menjador social del qual esperem que ben aviat entri en funcionament a l’antic Asil 
Torrent. 
 
Amb tot això el nostre vot serà favorable en aquest punt. 
  
Sotmesa la proposta a votació s’acorda per unanimitat. 
 
 
8.- Modificar les condicions de treball del personal de la Residència 
Geriàtrica municipal.- La tinent d’alcalde Sra. Soraya dóna lectura del seu informe 
i dóna compte de la proposta: 
 
- INFORME.- Vist el resultat pressupostari de l’auditoria que Faura-Casas va 
presentar a l’Ajuntament d’Arenys de Mar en data 21 de febrer de 2011, sobre la 
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Residència Geriàtrica i Centre de Dia Sagrat Cor, on es reconeixia un dèficit corrent 
de 96.000€ l’any 2008, 126.000€ l’any 2009 i una previsió per al 2010 de 118.000€, 
que van acabar sent 106.000€. 
 
Vist que el passat any 2011 el dèficit va arribar als 117.000€. 
 
La Regidoria de Benestar i Família es planteja fer un estudi a fons de l’estructura i 
condicions del Geriàtric municipal. 
 
El que primer es constata és que es fan una sèrie de compres per als residents, com 
són  estris d’higiene personal i material de farmàcia (espessants per a alimentació sense 
prescripció mèdica)  que l’administració no ha d’assumir segons es recull en el mateix 
Reglament de règim intern de la Residència.  
 
Article 17: En el preu de l’estada hi estan incloses les següents prestacions: 
c) Atenció sanitària: medicacions amb prescripció mèdica. 
Article 18: No està inclòs en el preu de l’estada: 
a) Tot el material que necessiti el resident per a l’ús personal com: cadira de rodes, 
caminadors, estris de neteja personal, etc. 
Seguidament, es fa un estudi sobre les necessitats que el Departament de Benestar i 
Família de la Generalitat de Catalunya aplica sobre els centres col�laboradors quant a 
personal qualificat per a l’acolliment residencial. 
En aquest punt, comprovem que la ràtio de treballadors del centre, sobrepassa 
àmpliament les demandes del mateix Departament. 
Gerocultor� Hores necessàries 17.693’08h/any 
Hores realitzades 28.085h/any  
Hores de diferència 10.392’12h/any 
Diplomats Infermeria� Hores necessàries 1.586’88h/any 
Hores realitzades 4.160h/any 
Hores de diferència 2.573’12h/any 
Atenció Indirecta (inclou neteja,una gestora i una administrativa)� 
Hores necessàries 7.311’36h/any 
Hores realitzades 21.684h/any 
Hores de diferència 14.372’64h/any 
 
Es detecta també que els dies festius no s’estan remunerant com a tals sinó sota el 
concepte d’hores extraordinàries, cosa que fa que el pressupost anual s’incrementi 
altament. 
 
Vist tot l’exposat anteriorment, es creu necessària una reestructuració del personal, 
dels torns que fan i dels horaris, per tal d’aconseguir l’equilibri desitjat, que faci viable 
el concepte actual de residència municipal. 
Es crea la taula negociadora que correspon des del servei de RRHH i s’obre un procés 
de diàleg on per part de l’Ajuntament es proposen uns canvis posant com a base de la 
negociació els següents conceptes:  
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1.Canvi d’horari per a tots els treballadors, organitzant tasques habituals segons 
categoria professional. 
2.Entrega de calendari anual amb un total d’hores de treball de 1.792 h tal com 
reflecteix l’actual conveni laboral. 
3.Festius i festius especials retribuïts per dia de treball independentment de les hores 
que es treballin. 
4.Eliminar hores d’excés. 
Per part dels treballadors de la Residència es fa una contraproposta i comencem a 
treballar en l’acord, que queda definitivament de la següent manera i és efectiu a partir 
de l’1 de juny del 2012. 
 
L’objectiu d’aquest estudi per part de la Regidoria de Benestar i Família no és altre que 
la intenció d’assolir un equilibri econòmic, que es veu possible amb la reestructuració 
d’horaris, tasques i forma de pagament dels festius i les hores extraordinàries 
relacionades amb al capítol de personal. 

Quant a les despeses habituals, se seguirà fent un control directe de la facturació per  
evitar fuites innecessàries.   

Amb tot això, la Residència Geriàtrica i Centre de Dia Sagrat Cor millorarà la seva 
gestió i es reduiran els costos econòmics, que recauen directament sobre el consistori. 

 
PROPOSTA.- Vista la proposta de modificacions organitzatives de les 
condicions de treball dels empleats i empleades del geriàtric municipal, així 
com els informes emesos a l’efecte, es proposa al Ple de l ’Ajuntament l’adopció 
dels següents ACORDS: 
 
I .  Aprovar les modificacions organitzatives de les condicions de treball dels empleats i 
empleades del geriàtric municipal, amb efectes des de l'l de juny de 2012, segons el 
document annex. 
 
2. Dur a terme la tramitació que correspongui. 
 
 
- El regidor Sr. Caldeira, en representació del grup municipal de la CUP, manifesta 
literalment el que segueix: Amb sinceritat, a la CUP no veiem gens clara la proposta 
que es porta a aprovació i que comporta uns canvis substancials de les condicions 
laborals dels treballadors i treballadores del geriàtric municipal. Sembla, ras i curt, el 
desmantellament d’un servei públic. A tall d’exemple, a l’hora de cobrir els dies 
d’assumptes propis, l’organigrama ha de preveure aquesta situació, i si aquests cauen 
en festius, també. Tal com està especificat a la proposta, els dies personals i festius s’han 
de cobrir entre el personal sense cap cost afegit per a l’Ajuntament. Aquestes condicions, 
sens dubte, generen un conflicte entre qui agafa els dies propis i la resta de 
treballadors del geriàtric. Tal com està explicat, amb paraules planeres, això és una 
bomba de rellotgeria perquè agafar assumptes propis sempre perjudicarà a un o altre 
company. 
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Respecte a les substitucions de baixes d’auxiliars i personal de neteja, si n’hi ha més de 
dues a auxiliars i una a neteja, l’Ajuntament no les cobrirà. I qui les cobrirà, doncs? Si 
l’organigrama està fet i pensat a consciència i no hi ha feina sobrera, la falta d’una 
persona ineludiblement té com a conseqüència més volum de feina. Com es menja, 
doncs, això? La feina es deixa de fer? La feina es reparteix entre la resta de 
treballadors? I diem això perquè al final, patir una baixa per incapacitat temporal, 
seguint aquesta modificació organitzativa, sempre generarà mala maror. 
 
I respecte a la falta de viabilitat del geriàtric, com s’expressa en l’informe tècnic que 
acompanya la proposta, pensem que caldria un estudi molt més a fons. Si hi ha excés 
de personal, reestructurem-lo. Si el que passa és que hi ha menys usuaris, analitzem 
per què. I abans de prendre mesures que afectin els i les treballadores, caldria analitzar 
el perquè no s’ocupen les 7 places buides; cercar mesures per ocupar-les i, així, no 
anar perdent un llençol a cada bugada i anar desertitzant un altre servei públic i, de 
retruc, afavorint els mateixos serveis però privats o concertats que, com és ben sabut, 
l’oferta arenyenca és ben extensa. 
 
Tot i que també hi ha mesures que ens semblen adequades, i a contracor perquè els 
representants dels treballadors han donat suport a la proposta, doncs tot i això el 
sentit del vot de la CUP serà en contra en aquest punt. 
 
- El regidor Sr. López, en representació del grup municipal d’ICV, manifesta 
literalment el que segueix: Al grup municipal d’ICV ens preocupa que aquests canvis 
organitzatius facin més precàries les condicions dels treballadors del Geriàtric 
municipal. Entenem que aquests canvis són fruit de les negociacions fetes a la mesa 
creada amb aquesta finalitat i per tant són acceptades pels mateixos treballadors, però 
també creiem que estan fets sota l’amenaça velada de plantejaments molt més 
catastròfics, com que si no s’apliquen poden perillar llocs de treball o el futur del 
conjunt del Geriàtric. 
 
També ens preocupa la imatge que es dóna cap als mateixos treballadors i la resta dels 
arenyencs, quan mentre per un costat es pressiona i es precaritza un determinat 
col�lectiu, per una altra banda s’apuja el sou a altres tècnics i càrrecs de confiança de la 
mateixa casa. 
 
Tampoc no veiem clar que s’hagi d’aprovar aquesta modificació amb efectes 
retroactius, ja que com és sabut i com queda reflectit a la proposta d’acord, aquestes 
noves condicions ja s’estan aplicant des de l’1 de juny. 
 
Sabem que el fet que cada vegada hi hagi més places lliures al Geriàtric municipal fa que 
aquest sigui cada cop més deficitari des del punt de vista econòmic, i també tenim una 
gran competència en el nostre entorn en aquest sector. En aquest sentit nosaltres 
optaríem per buscar solucions al problema, i en aquesta línia hem de dir que al darrer 
Consell Municipal del Geriàtric es va sentir la veu d’un metge de la vila que proposava 
revisar els preus d’aquelles places no subvencionades, que són de les que cada vegada 
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hi ha més vacants, per tal de ser competitius, i nosaltres creiem que s’hauria de 
treballar en aquest sentit. 
 
Quant al sentit del vot en aquest punt, el nostre sentiment ens diu que hauríem de 
votar en negatiu, però el fet que hi hagi un document signat pels mateixos treballadors, 
farà que ens abstinguem. 
 
 
- El regidor Sr. Vinyes, en representació del grup municipal del PSC, manifesta 
literalment el que segueix: Un dèficit de 106.000 és important. Però l’estudi és de l’any 
passat i això és un problema.  Ja sabem que aquest servei sempre tindrà dèficit. Ens 
alegrem  que s’hagi continuat el que es va fer l’any passat. I celebrem que s’hagi fet 
amb consens dels treballadors i el comitè, als quals donem les gràcies per la seva bona 
predisposició. Tal com estan les coses, si no es prenen solucions valentes i pactades 
s’aboca al tancament del servei.  
 
- La regidora Sra. Moreno, en representació del grup municipal d’ERC, manifesta 
literalment el que segueix: ERC votarà en contra en aquest punt. Considerem que no 
és un bon acord, i no podem compartir de cap de les maneres que es redueixin drets 
laborals de treballadors municipals. Si les treballadores del geriàtric estan d’acord a 
renunciar als seus drets, no hi tenim res a dir, però volem advertir que hi ha drets que 
són irrenunciables i inalienables. No sabem si aquestes treballadores han estat prou 
informades i si són conscients que estan renunciant ara a tot el que van signar amb la 
ratificació del contracte laboral i que per tant si les acomiaden, cosa que esperem que 
no passi, deixaran de percebre prestacions donada la renúncia que estan acceptant ara.  
Al geriàtric passen coses, ho sabem, però creiem que la solució no és reduir drets 
laborals. Els treballadors no en tenen cap culpa. S’ha d’agafar el toro per les banyes i 
encarar els problemes, el que es porta avui a aprovació és un pedaç.  I no sabem a 
canvi de què s’ha fet.  
  
Sotmesa aquesta Proposta a votació, s’aprova per majoria absoluta amb el sentit del 
vot següent: 
 
Vots a favor: 5 vots de CiU, 2 vots del PP, 4 vots del PSC i 1 vot del Bloc Municipal. 
Vots en contra:  1 vot ERC i  1 vot de la CUP.  
Vots d’abstenció: 3 vots d’ICV. 
 
9.- Nomenar representants al Consell d’Administració de l’Entitat Pública 
Empresarial Ràdio Arenys.- L’alcalde Sr. Fors dóna compte d’aquesta proposta 
d’acord: 
 
Atès que el Sr. Lluís Danés i la Sra. Victòria Piany van presentar la seva renúncia com 
a membres del Consell d’Administració de l’Entitat Pública Empresarial Ràdio Arenys 
(EPE RÀDIO ARENYS). 
I d'acord amb el que disposa l'article 11 dels Estatuts de I'esmentada EPE Ràdio 
Arenys i I'apartat C) corresponent a la composició del seu Consell d’Administració, 
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el de Ies persones elegides pel PIe municipal, entre persones de la vila de l’àmbit 
professional de Ies competències i finalitats pròpies de I'Entitat, es proposa al Ple 
l’adopció del següent acord: 
 
1. Elegir el Sr. Joan Celdran Danès i el Sr. Antoni Ferron Ribas com a membres del 
Consell d’Administració i representants dels vilatans de l’àmbit professional de Ies 
competències i finalitats pròpies de I'Entitat Publica Empresarial Ràdio Arenys (EPE 
Radio Arenys). 
 
2. Comunicar el present acord als interessats perquè en prenguin coneixement i 
tingui els efectes oportuns. 
 
 
- El regidor Sr. Caldeira, en representació del grup municipal de la CUP, manifesta 
literalment el que segueix: En el punt que es porta a aprovació, hi estem d’acord. Sap 
greu, però, que aquesta elecció hagi durat tant de temps i que, pel camí, haguem 
perdut la possibilitat de designar persones que per experiència, però també per 
joventut, i per paritat, ara ja no hi són proposades. 

- La regidora Sra. Roig, en representació del grup municipal d’ICV, manifesta 
literalment el que segueix: Iniciativa votarà a favor de la proposta que avui se’ns 
presenta el Ple, ja que celebrem que finalment, després d'un any, s’hagi desencallat 
aquest tema.  
 
També celebrem que, tal com vam demanar a la comissió preceptiva prèvia al Ple,  
s’hagi escoltat la nostra demanda d’acompanyar la proposta amb una petita biografia 
professional que avali la trajectòria en el camp de la comunicació de les dues persones 
proposades.   
 
D'altra banda, aprofitarem per demanar al govern, que una vegada aprovada aquesta 
proposta, posin fil a l’agulla ràpidament a reunir tant al nou Consell d’Administració 
com també al Consell Assessor de la Ràdio.  Volem recordar que també fa molts mesos 
que se’ns va demanar a tots els grups municipals que nomenéssim els membres que en 
formarien part. 
  
 
Sotmesa aquesta Proposta a votació, s’aprova per majoria absoluta amb el sentit del 
vot següent: 
 
Vots a favor: 5 vots de CiU, 2 vots del PP, 3 vots d’ICV i 1 vot del Bloc Municipal, 1 
vot ERC i  1 vot de la CUP. 
Vots d’abstenció: 4 vots del PSC.  
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10.- Aprovar la modificació de crèdit 6/2012.- El tinent d’alcalde Sr. Barris dóna 
compte d’aquesta proposta d’acord: 
 
Suplement de Crèdit. 
 
Atès que els suplements de crèdit els regula l’article 177 i 178 del Reial decret legislatiu 
2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text refós de la llei reguladora de les 
hisendes locals i el Reial decret 500/90, de 20 d’abril, que desenvolupa el capítol 1r, 
títol IV, en matèria de Pressupostos. 
 
Atès que de conformitat amb l’article 177 de l’esmentat Reial decret legislatiu 2/2004, 
els mitjans o recursos que han de finançar el suplement de crèdit i el crèdit 
extraordinari són: el romanent líquid de Tresoreria, majors ingressos efectivament 
recaptats que els previstos en el Pressupost o anul�lació o baixa de crèdits d’altres 
partides del pressupost no compromeses, les dotacions de les quals es considerin 
reduïbles sense pertorbació del servei. 
 
Vist que el proppassat 30 d’abril de 2012  s’aprovà la liquidació del Pressupost de 
l’Ajuntament d’Arenys de Mar amb romanent de Tresoreria per a despeses generals 
positiu per import d’1.832.823,68 € euros restant disponible una vegada aprovada la 
Modificació de crèdit  4/2012 un Romanent de Tresoreria d’1.704.357,92 euros.  
 

Atès que, d’acord amb l’art 35 RD 500/1990, de 20 d’abril, i amb la memòria d’Alcaldia, 
hi ha diverses despeses específiques i determinades que no poden demorar- se fins a 
l’exercici 2013 i per a les quals el crèdit pressupostari previst resulta insuficient i no 
pot ser objecte d’ampliació, tal com s’explica en l'esmentada memòria de l’alcalde-
president, i d’acord amb el següent detall: 

Despesa corrent 

� 10 912 22601 Protocol Alcaldia . La celebració de la “25ª Diada de la Puntaire” i 
els actes previstos per a la Festa Major fan necessari suplementar aquesta aplicació per 
tal que pugui arribar fins a la finalització de l’exercici.  
� 10 153 22799 Conveni Oficina Local d’Habitatge Alcaldia. El fet que el conveni 
signat amb motiu d’aquest servei s’estengui a uns quants exercicis i que el Consell 
Comarcal facturi amb retard explica l’augment de l’aplicació. 
� 20 920 22699 01 Indemnitzacions per danys a tercers Administració general. 
Cal suplementar aquesta aplicació d’acord amb la proposta d’acord de transacció 
judicial relativa a la “reclamació de responsabilitat patrimonial per vinculació singular” 
contra l’Ajuntament d’Arenys de Mar per la lesió causada arran que en sessió plenària 
de data 24 de setembre de 2008 aquest va acordar la inclusió d’una finca de la riera 
Bisbe Pol número 80 en el catàleg de Pla especial de protecció del patrimoni 
arquitectònic (PEPPA). 

� 20 920 22706 Estudis i treballs tècnics adm. gral. La implantació de noves 
aplicacions de Secretaria i la prestació de serveis addicionals per a la implementació 
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dels existents (reenginyeria expedients OAC...) justifiquen l’augment d’aquesta 
aplicació. 
� 22 931 22706  Estudis i treballs tècnics Hisenda. Els treballs que s’estan 
realitzant d’auditoria a la UFEC i la contractació d’una empresa per a l’assessorament i 
control en matèria de comptabilitat  fan necessari augmentar la consignació. 
� 30 430 22100 Energia elèctrica edificis promoció local. L’aplicació s’incrementa 
pel pagament de les factures d’anys anteriors (comptador que no s’estava facturant),  
presentades durant aquest exercici, de l’edifici de la riera Pare Fita 61.  
� 33 432 22699 Fires turisme i promoció econòmica. La celebració de la “25ª 
Diada de la Puntaire” ha esgotat la consignació inicial, per la qual cosa cal suplementar 
l’aplicació per tal que pugui arribar fins a la finalització de l’exercici.  
� 40 161 219 Manteniment clavegueram urbanisme i SSTT. Les factures d’anys 
anteriors presentades aquest any per l’empresa que presta el servei fan necessari 
suplementar l’aplicació. 
� 40 165 22100 Energia elèctrica enllumenat públic urbanisme. S’ha d’augmentar 
la dotació pressupostària ja que resulta insuficient pel reconeixement extrajudicial de 
crèdit aprovat i les factures presentades el 2012, corresponents a anys anteriors, del 
comptador del carrer d’en Draper (comptador que no s’estava facturant). 
� 40 171 200 Cessió ús parc de Lurdes. El nou conveni signat al febrer de 2012 
augmenta l’aportació a realitzar per l’ús de l’esmentat parc. 
� 50 162 2270002 Recollida escombraries Brigada i serv. municipals. L’increment 
es realitza per atendre el pagament d’una factura de 2009 que no havia estat 
presentada per l’empresa que presta el servei. 
� 50 171 22706 Estudis i treballs tècnics implantació orgànica. No hi ha crèdit   
per realitzar la contractació d’assistència tècnica a la Brigada de serveis en l’àmbit de 
gestió de residus i gestió d’espais verds urbans entre d’altres.  
� 50 155 215 Manteniment mobiliari Brigada i serveis bàsics. Les diferents 
reparacions efectuades al mobiliari fins al dia d’avui i el contracte de manteniment dels 
parcs infantils han esgotat pràcticament la consignació, per la qual cosa és necessari 
suplementar aquesta aplicació  per tal que pugui arribar fins a finals d’any. 
� 50 165 203 Lloguer enllumenat serveis bàsics. La col�locació de llums per la 
Festa Major justifica l’increment de la consignació. 
� 51 162 2270001 Servei deixalleria. S’ha d’augmentar l’aplicació per atendre, si 
és el cas, el pagament de factures pendents d’anys anteriors sense conformar. 

� 51 162 2270004 Recollida selectiva CCM. Medi Ambient. Inicialment estava 
prevista la majoria de la prestació a l’aplicació de recollida d’escombraries, el retard en 
la licitació d’aquest servei ha estat la causa que la dotació resulti insuficient. 

� 60 338 22609 Activitats festes populars Cultura. La contractació de diferents 
cobles per la Festa Major justifica l’augment de la consignació. 

� 63 333 22605 Exposicions museus. L’exposició “Puntes de la Capella de Sant 
Jordi” i la celebració de la “25ª Diada de la Puntaire” fan necessari suplementar aquesta 
aplicació i la corresponent bossa de vinculació jurídica per tal que pugui arribar fins a 
finals d’any. 
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� 70 321 22700 Neteja edificis Educació. És necessari suplementar aquesta 
aplicació  per tal que pugui arribar fins a finals d’any. 
� 74 337 22700 Neteja edificis gent gran. S’ha d’incrementar aquesta aplicació  
per tal que pugui arribar fins a finals d’any. 
� 71 337 22609 Activitats culturals Infància i Joventut. La contractació de la gestió 
de l’Espai Jove i la realització d’un taller de teatre fan necessari suplementar l’aplicació 
per tal de poder realitzar les activitats de la Festa Major. 

� 91 313 2279904 Servei control animals domèstics Sanitat. La instal�lació de 
xarxes per evitar la nidificació dels coloms ha esgotat l’aplicació i per això és necessari 
el suplement per tal que la corresponent bossa de vinculació jurídica pugui arribar fins 
a final d’any. 

� 91 313 2270101 Servei salvament platges Sanitat. La modificació del conveni 
subscrit per a la prestació de l’esmentat servei justifica l’increment de la consignació.  

� Aplicacions de subministrament d’energia elèctrica. S’han de suplementar les 
aplicacions relatives a diversos edificis municipals i a la via pública, atès que una de les 
empreses subministradores ha presentat a l’exercici 2012 diverses factures relatives a 
l’últim semestre de 2011. 

 
Crèdits extraordinaris 
Atès que els crèdits extraordinaris els regulen els articles 177 i 178 del Reial decret 
legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text refós de la llei reguladora de 
les hisendes locals i el Reial decret 500/90, de 20 d’abril, que desenvolupa el capítol 1r, 
títol IV, en matèria de Pressupostos. 

Atès que, d’acord amb l’art 35 del Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, i amb la 
memòria d’Alcaldia, hi ha diverses despeses específiques i determinades que no poden 
demorar-se fins a l’exercici 2013 i per a les quals no existeix  crèdit pressupostari, tal 
com s’explica en la esmentada memòria de l’alcalde-president, i d’acord amb el següent 
detall: 

 
Despesa corrent 
� 60 334 22701 Seguretat Centre Cultural Calisay. La jubilació de l’actual 
conserge fa necessària la contractació d’una empresa per tal que realitzi la vigilància de 
l’edifici fins a final d’any. 

� 30 241 22706 Estudis i treballs tècnics foment del treball Promoció Econòmica. 
D’acord amb la proposta de Promoció Econòmica  es vol crear una aplicació per tal de 
contractar una empresa per impulsar i dinamitzar el mercat laboral. 

� 71 924 22609 Activitats Llei de barris. S’ha de dotar la corresponent aplicació 
per poder realitzar les activitats programades dins del programa de la Llei de barris. 

� 51 171 22706 Estudis i treballs tècnics parcs i jardins. Cal dotar l’aplicació per 
tal de realitzar el Pla de millora del verd urbà d’Arenys de Mar, acció prevista en el Pla 
de concertació, catàleg de suport de serveis i a les activitats locals de la Diputació de 
Barcelona. 
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� Subvencions 
De conformitat amb l’article 25 de l’Ordenança de Subvencions de l’Ajuntament 
d’Arenys de Mar són subvencions previstes nominativament al pressupost aquelles 
l’objecte, la dotació pressupostària i el beneficiari de les quals apareguin expressament 
determinats en l’estat de despeses del pressupost.  
D’acord amb la proposta d’Alcaldia es procedeix a consignar nominativament en el 
pressupost la subvenció que es vol atorgar a l’Institut Català de Recerca en Patrimoni 
Cultural, per l’edició del llibre Ser o no ser de mar d’Arenys exercici 2011. 
D’acord també amb el conveni de cooperació entre els ajuntaments de l’alt Maresme 
amb alumnes escolaritzats en el CPEE Horitzó de Pineda de Mar i el Consell Comarcal 
del Maresme corresponent al curs 2011/2012, es procedeix a consignar aquesta 
aportació en el vigent pressupost. 
La Regidoria de Serveis Socials proposa també l’atorgament d’una subvenció 
nominativa a la Fundació privada MARPI. 
 
Vista la memòria de l’alcalde-president. 
Atès que la proposta de modificació ha de ser sotmesa a l’aprovació del Ple de 
l’Ajuntament. 
Vist l’informe d’Intervenció número 35/2012 . 
És per tot això que es proposa a la Comissió Informativa que emeti el següent 
dictamen: 
 
1. Aprovar inicialment la modificació de crèdit 6/2012 sota la modalitat de suplement 
de crèdit i crèdit extraordinari finançats amb romanent de Tresoreria per a despeses 
generals, segons el detall següent: 
 
SUPLEMENT DE CRÈDIT

DESPESES

Aplicació Denominació Import

10 153 22799 CONVENI OFICINA LOCAL D'HABITATGE LOCAL 2.600,00

10 912 22601 PROTOCOL ALCALDIA 6.000,00

20 920 2269901 INDEMNITZACIONS PER DANYS A TERCERS ADMÓ.GRAL 75.000,00

20 920 22706 ESTUDIS I TREBALLS TÈCNICS ADMÓ. GRAL. 34.000,00

20 920 22100 ENERGIA ELÈCTRICA EDIFICIS MUNICIPALS ADMÓ. GRAL. 6.500,00

20 920 2210000 ENERGIA ELÈCTRICA ALTRES EDIFICIS ADMÓ. GRAL. 750,00

22 931 22706 ESTUDIS I TREBALLS TÈCNICS HISENDA 12.500,00  
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30 430 22100 ENERGIA ELECTRICA-EDIF PROM LOCAL 14.100,00

30 431 22100 ENERGIA ELÈCTRICA (MERCAT) COMERÇ PROM. ECONÒMICA 12.150,00

33 432 22699 FIRES TURISME I PROM. ECONÒMICA 8.300,00

40 165 22100 ENERGIA ELÈCTRICA ENLLUMENAT PÚBLIC URBANISME I SSTT 43.200,00

40 161 219 MANTENIMENT CLAVEGUERAM URBANISME I SSTT 15.000,00

40 171 200 CESSIÓ ÚS PARC DE LOURDES 3.600,00

50 162 2270002 RECOLLIDA ESCOMBRARIES BRIGADA I SERV. MUNICIPALS 20.000,00

50 164 22100 ENERGIA ELÈCTRICA CEMENTIRI I TANATORI BRIGADA I SERV. MUNIC 800,00

50 155 215 MANTENIMENT MOBILIARI BRIGADA I SERV. MUNICIPALS 7.000,00

50 165 203 LLOGUER ENLLUMENATS SERVEIS BASICS 2.600,00

51 162 2270001 SERVEI DEIXALLERIA MEDI AMBIENT 42.550,00

51 162 2270004 RECOLLIDA SELECTIVA CCM.MEDI AMBIENT 10.700,00

51 162 22706 ESTUDIS I TREBALLS TECNICS IMPLANTACIO ORGANICA 10.000,00

60 338 22609 ACTIVITATS FESTES POPULARS CULTURA 15.000,00

60 334 22100 ENERGIA ELÈCTRICA CENTRE CALISAY CULTURA 10.250,00

63 333 22605 EXPOSICIONS MUSEUS 6.000,00

69 332 22100 ENERGIA ELÈCTRICA BIBLIOTECA 5.800,00

70 321 22700 NETEJA EDIFICIS EDUCACIÓ 45.000,00

70 321 22100 ENERGIA ELÈCTRICA EDUCACIÓ 11.500,00

71 337 22609 ACTIVITATS CULTURALS INFÀNCIA I JOVENTUT 17.500,00

74 337 22700 NETEJA DEPENDÈNCIES GENT GRAN 1.700,00

82 342 22100 ENERGIA ELÈCTRICA INSTAL.LACIONS ESPORTIVES ESPORTS 5.250,00

90 130 22100 ENERGIA ELECTRICA ADMÓ. GOVERNACIÓ 9.700,00

90 133 2279903 SERVEI GRUA ORDENACIÓ DEL TRÀNSIT GOVERNACIÓ 33.000,00

91 313 2279904 SERVEI CONTROL ANIMALS DOMÈSTICS SANITAT 12.500,00

91 313 2270101 SERVEI SALVAMENT PLATGES SANITAT 11.000,00

TOTAL 511.550,00

FINANÇAMENT

Aplicació Denominació

870.00 Per despeses generals 511.550,00

CRÈDIT EXTRAORDINARI

DESPESES

Aplicació Denominació Import

30 241 22706 ESTUDIS I TREBALLS TÈCNICS 12.100,00

60 334 22701 SEGURETAT CENTRE CULTURAL CALISAY 9.500,00

71 924 22609 ACTIVITATS LLEI DE BARRIS 1.000,00

51 171 22706 ESTUDIS I TREBALLS TÈCNICS PARCS I JARDINS MEDI AMBIENT 2.800,00

10 334 45390 INSTITUT CATALÀ DE RECERCA EN P.CULTURAL: EDICIÓ LLIBRE "Ser o no Ser de Mar Arenys". Exerci 2011 2.000,00

80 231 48906 APORTACIÓ CPEE L'HORITZÓ-PINEDA. CONVENI COL�LABORACIÓ CURS 2011-2012 2012-2013 600,00

80 231 48907 FUNDACIÓ PRIVADA MARPI: ACTIVITATS ESPLAI I LLEURE 1.700,00

TOTAL 29.700,00

FINANÇAMENT

Aplicació Denominació

870.00 Per despeses generals 29.700,00
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2. Publicar l’acord anterior en el BOP, per al tràmit d’informació pública, durant un 
període de 15 dies, d’acord amb el que disposa l’article 169 del Text refós de la Llei 
reguladora de les hisendes locals. En el supòsit que no es produeixin reclamacions en 
el termini esmentat, l’acord de modificació del Pressupost de l’exercici 2012, 
s’entendrà definitivament aprovat per aquesta corporació. 
 
 
- El regidor Sr. Caldeira, en representació del grup municipal de la CUP, manifesta 
literalment el que segueix: Quan es va aprovar el pressupost per al 2012 la CUP ja vam 
comentar que hi havia una sèrie de partides que enteníem que caldria millorar i que en 
el pressupost no s’havien corregit. Parlàvem, concretament, entre altres aspectes, del 
cost de l’energia elèctrica dels edificis municipals i que pujava l’enorme suma de 
445.000 euros. I en aquesta modificació de crèdit ens tornem a trobar, és clar, amb 
xifres gens agradables si s’han de pagar. Per corregir això, proposàvem i proposem que 
l’Ajuntament treballi amb empreses que assegurin que generen i subministren energia 
neta provinent de fonts energètiques no contaminants, com per exemple la 
cooperativa catalana Som Energia, que ja subministra energia a diferents ajuntaments. 
El cost econòmic és el mateix que amb una empresa contaminant, però ecològicament 
molt millorat. I també demanàvem i demanem que s’aposti progressivament per anar 
instal�lant generadors d’energia alternativa als edificis municipals. Amb això 
aconseguiríem a mitjà termini una autonomia energètica que, directament, podria 
esdevenir un estalvi econòmic important del pressupost. La proposta i l’informe de 
viabilitat del projecte la podria fer la mateixa cooperativa energètica. 
I un altre aspecte que vam remarcar dels pressupostos i que altre cop torna a sortir en 
aquesta modificació és el cost que suposa per a les arques municipals el servei de 
neteja, bàsicament dels edificis municipals. I no és que no els vulguem nets. No és això. 
El que volem és que es redueixi el cost pel mateix servei, o fins i tot per millorar-lo. I 
com? Doncs municipalitzant el servei que, en la seva major part, està externalitzat. 
Pensem que un servei assumit pel mateix Ajuntament suposa un estalvi econòmic, la 
possibilitat de la contractació de personal arenyenc i també, i igual d’important, la 
millora de les condicions laborals dels i les treballadores. Municipalitzant la totalitat de 
la gestió de la neteja aconseguiríem reduir els 547.000 euros que suposa per al 
pressupost del 2012 la neteja dels edificis municipals i que, atesa la modificació del 
pressupost, havíem tallat curt. 
Remarcats aquests dos aspectes, hem de dir que a la CUP entenem els motius que 
comporten aquesta modificació de crèdit; ara bé, el fet de no ser nosaltres mateixos 
qui gestionem i decidim com administrem aquests diners fa que el sentit del nostre vot 
en aquest punt sigui l’abstenció.  
 
- La regidora Sr. Balliu, en representació del grup municipal d’ICV, manifesta 
literalment el que segueix: Avui es porta a Ple una nova modificació de crèdit.   
 
Tot i que des d’ICV entenem que el pressupost moltes vegades s’ha de modificar per 
despeses específiques determinades i que moltes vegades les partides resulten 
insuficients en determinades àrees, o en altres en què les  despeses  són  d’obligat 
compliment per part de l’Administració, com el manteniment del clavegueram  o el 
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pagament de l’energia elèctrica dels edificis municipals, entenem que s’ha de ser flexible 
i poder fer les modificacions que calguin. 
 
Estem d’acord a dotar partides com la neteja  dels edificis d’educació i manteniment de 
mobiliari, podem fins i tot estar d’acord a incentivar activitats culturals que permetin 
desenvolupar el creixement econòmic i social del municipi però el que no podem 
acceptar és despesa que podem estalviar-nos,  com ara estudis i treballs tècnics o 
despeses de protocol, en aquests moments en què es demana austeritat a la majoria 
dels ciutadans.  
 
El nostre Ajuntament  hauria de donar exemple i  també ajustar-se a la realitat actual. 
Estem retallant serveis i pressupost a l’Escola de Música o a l’Escola Bressol municipal, 
estem modificant condicions de treball en centres i serveis del consistori i, per altra 
banda, destinem recursos a partides del pressupost que no són de primera necessitat.  
 
Precisament en aquesta modificació de crèdit no s’incrementa la partida per reduir 
l’impacte que pot suposar per a les famílies la reducció de subvenció per plaça que 
passa de 1.800 euros a ser de 875 euros per infant, fet que suposa un càstig per a les 
arques municipals i per a les famílies, pel cost i l’increment que suposa. 
 
Cal optimitzar recursos, estalviar en partides supèrflues. No podem estalviar en el 
benestar de les persones, ni en educació, ni en salut, però sí en determinats actes que 
només són de lluïment. 
 
És per tots aquests motius que el grup municipal d’ICV votarà en contra d’aquesta 
proposta d’acord. 
 
- El regidor Sr. Vinyes, en representació del grup municipal del PSC, manifesta 
literalment el que segueix: És un pressupost fluix, i així estem. Se’n destina una bona 
part a Cultura. Hi ha un ús important del Romanent. Estem d’acord que es col�labori 
amb l’associació Marpi. Però hem de dir que no hem estat consultats i ho lamentem. 
 
Sotmesa aquesta Proposta a votació, s’aprova per majoria simple amb el sentit del vot 
següent: 
 
Vots a favor: 5 vots de CiU, 2 vots del PP i 1 vot del Bloc Municipal. 
Vots d’abstenció: 4 vots del PSC, 1 vot ERC i  1 vot de la CUP. 
Vots en contra: 3 vots d’ICV 
 
11.- Prorrogar el servei públic de l’Escola de Música.- La tinent d’alcalde Sra. 
Mir dóna compte d’aquesta proposta d’acord: 
 
En sessió del Ple de l’Ajuntament de data 24 d’octubre de 2000, es va acordar 
adjudicar la gestió del servei públic d’escola de música a favor de l’Associació Escola de 
Música d’Arenys de Mar, i es vaformalitzar el corresponent contracte en data primer 
de desembre de 2000. 
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En la clàusula IV del Plec regulador del procediment de licitació, que forma part del 
contracte signat, s’estableix una duració inicial del concert per cinc anys, termini que és 
susceptible de pròrroga fins a una durada màxima total de 25 anys. 
 
Atès que el contracte esmentat va ser objecte d’una tercera pròrroga per un termini 
d’1any, termini que va ser objecte d’una nova pròrroga que fineix el proper 30 de juny, 
amb l’objecte de finalitzar el curs lectiu de l’Escola. 
 
Atès que actualment és previst que el finançament de l’Escola es vegi substancialment 
modificat, ja que la subvenció atorgada per la Generalitat per alumne, si ja es va veure 
reduïda en el curs 2011/2012, ara és previst que sigui eliminada per al curs 2012/2013, 
fet que obliga a replantejar-se el cost que pot assumir l’Ajuntament per complir els 
objectius d’estabilitat pressupostària. 
 
Atès que la continuïtat del servei comporta, per una banda la reducció del seu cost, i, 
de l’altra, l’aprovació d’unes noves taxes per al curs 2012/2013 i d’una aportació 
econòmica de l’Ajuntament. 
 
Vist el gran esforç realitzat per la direcció de l’Associació Escola de Música, que ha 
ajustat el pressupost de despeses per tractar de donar continuïtat al projecte. 
 
Atès que l’Ajuntament, haurà de procedir a l’aprovació de les taxes per al nou curs 
2012/2013 i preveure la quantitat econòmica que haurà d’aportar a la prestació del 
servei. 
 
Vist l’informe d’Intervenció en relació amb l’existència de consignació pressupostària 
adequada i suficient per atendre la despesa prevista per a la gestió del servei durant el 
termini de pròrroga d’un any, es proposa al Ple l’adopció del següent 
 
ACORD: 
 
1. Prorrogar al contracte formalitzat entre l’Ajuntament i l’Associació Escola de Música 
d’Arenys de Mar, per a la gestió, en règim de concert, del servei públic d’escola de 
música. 
 
2. Aquesta pròrroga tindrà una durada d’un any, a partir  del 1r de juliol de 2012 i 
finalitzarà el 30 de juny de 2013, termini durant el qual s’ha de procedir  a l’estudi 
tècnic en relació amb la possibilitat i/o conveniència de procedir a una nova licitació.  
 
3.  Aprovar el pressupost de funcionament de l’Escola de Música per al curs 2012/2013 
per import de 221.143,83€, que ha estat presentat per l’Associació Escola de Música 
d’Arenys de Mar. 
 
4. Comunicar el present acord a l’Associació Escola de Música, als efectes que 
manifesti la seva conformitat en la pròrroga de prestació del servei. 
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5.- Publicar el present acord en el BOP als efectes de publicitat que estableix l’art. 
271.4 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, 
activitats i serveis dels ens locals. 
 
- El regidor Sr. Caldeira, en representació del grup municipal de la CUP, manifesta 
literalment el que segueix: Primerament, la CUP per responsabilitat no votarem en 
contra d’aquest punt de l’ordre del dia. No podem deixar el servei a tres mesos de 
començar el nou curs. Ara bé, dit això, caldrà des d’ara mateix revisar les clàusules del 
contracte així com, des del mateix Ajuntament, reflexionar i fer propostes sobre el 
futur del servei públic. I això ho diem perquè és ben sabut que la Generalitat ha tancat 
l’aixeta a les subvencions que el servei rebia. La subvenció, de 80.000 euros, no és gens 
menyspreable i de tenir-la a no tenir-la implica tota una mena de modificacions amb 
conseqüències clares per l’usuari. I, a banda, aquí cal afegir-hi el cost que té per a 
l’Ajuntament i que per a aquest 2012 es xifra en 272.000 euros. Amb imaginació i 
cooperació el servei és del tot viable i esperem poder-ne disposar durant molt de 
temps. El sentit del vot de la CUP en aquest punt serà positiu. 
 
- La regidora Sr. Balliu, en representació del grup municipal d’ICV, manifesta 
literalment el que segueix: A la sessió plenària del desembre de l’any passat, es va 
portar al Ple l’aprovació d’una pròrroga del servei públic de l’Escola Municipal de 
Música per una durada de  6 mesos, des del desembre de 2011 i fins al 30 de juny del 
2012. 
 
Des d’Iniciativa, ens vam manifestar sobre aquest punt aleshores, i vam insistir en el fet 
que és un període de temps molt curt. En només sis mesos, estudiar la possibilitat i /o 
la conveniència d’instal�lar el servei i procedir a una nova licitació, ens va semblar 
precipitat, i més pensant en la lentitud de la burocràcia administrativa del Ajuntament.   
 
El temps ens ha donat la raó. Malgrat els esforços fets per part de l’equip directiu i 
docent de l’Escola de Música, treballant de valent per portar  ajustat el pressupost i fer 
viable el servei, amollant el projecte educatiu i econòmic a les demandes  de reducció 
de cost que se li exigeix per poder ser assumible, l’Ajuntament no ha fet els deures.   
 
Hem passat de donar sis mesos de marge a allargar un any i mig  el temps per procedir 
a l’estudi tècnic en relació amb la possibilitat i /o la conveniència de procedir a una 
nova licitació. Fins i tot, la setmana anterior al Ple, en l’odre del dia de les comissions 
informatives, encara s’havia de  presentar tota la documentació requerida. S’han fet 
reunions en les quals no s’han aportat les dades definitives ni correctes.  
 
Fins fa dos dies encara no hi havia el document final que havia d’anar a Ple. Ahir, un dia 
abans del Ple, els grups municipals rebem la documentació i la proposta que avui s’ha 
d’aprovar. 
 
Amb tot això, i probablement el fet més important,  hem de denunciar la reducció del 
pressupost que s’aplica  i que pensem que no fa res més que incrementar  la 



 
  
 
 
  

34

precarietat de les condicions laborals dels professors i que afecta la qualitat de 
l’ensenyament. 
 
També lamentem que tot aquest ajust pressupostari vagi en detriment de les famílies. 
El previsible augment de les taxes per fer viable el servei serà insostenible per a algunes 
butxaques i afectarà a molts dels alumnes de l’escola. 
  
Volem aprofitar per denunciar també l’incompliment de les obligacions de 
cofinançament  per part de la Generalitat. S’han reduït i quasi eliminat les  subvencions 
que permeten donar el servei públic d’escola de música a un municipi com el nostre. 
 
Volem donar tot el suport  tant a l’equip directiu de l’escola com a tot l’equip docent, 
en aquests durs moments que estan passant  de lluita per la continuïtat com a escola 
desprès de més de 25 anys  i agrair l’esforç que ha suposat, no només la lluita d’aquests 
darrers sis mesos, sinó també la dels darrers anys, on han  estat apostant  i treballant 
per un nou projecte educatiu i en la conveniència de la convocatòria d’un nou concurs 
de gestió, que permeti incorporar més serveis, millorar les prestacions, que s’adapti a 
les necessitats actuals i sigui més sostenible a nivell econòmic.  
No estem d’acord en la proposta d’acord que avui se’ns proposa, i no ho estem 
perquè l’aportació municipal no garanteix el model d’escola que tots desitgem.  
No volem però deixar l’Escola Municipal de música en fals, sense conveni vigent de 
forma legal, i malgrat els motius que hem exposat, aquest fet ens fa reflexionar que hi 
hem de donar suport, i que hi hem de votar a favor.  
Ara bé, votarem afirmativament a prorrogar el contracte formalitzat amb aquest 
Ajuntament, però lamentem que s’hagi fet d’aquesta manera, amb presses, a darrera 
hora, i sense escoltar el que els grups municipals hem dit a les dues reunions que vam 
tenir prèviament i que no han tingut en compte.  
Esperem que es treballi com toca per una nova licitació per al curs 2013 tal com estava 
previst, i ens oferim de nou a treballar en aquesta línia, si almenys respecten els acords 
de les reunions.  
 
Volem acabar, denunciant de nou la política educativa de la Generalitat,  de Catalunya, i 
no ens cansarem de reclamar que deixin sense efecte les retallades en matèria 
d’ensenyament i especialment en aquest cas d’ensenyament musical i artístic. 
 
- El regidor Sr. Vinyes, en representació del grup municipal del PSC, manifesta 
literalment el que segueix: Hem tingut reunions en les quals dèiem que no s’havia de 
prorrogar només per mig any, que el canvi de professors a mig curs no és bo. Vèiem 
la necessitat d’aclarir tots els números, i sobretot de donar suport a l’Escola de Música 
per assegurar-ne la continuïtat. Vam considerar que s’havia de modificar el contracte 
per assegurar que no tot ho paga l’Ajuntament ni els pares. Ara ens obliguem a 
aportar-hi 221.000 euros, a fer un plec i assegurar si hi ha subrogació de personal.  
 
Sotmesa la proposta a votació s’acorda per unanimitat. 
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12.- Donar compte del Decret de l’Alcaldia relatiu a l’aprovació del resum 
de la revisió padronal.- L’alcalde, Sr. Fors, dóna compte del Decret de data 31 de 
maig de 2012: 
 
Vist l'expedient tramitat en aquest Ajuntament per a procedir a la revisió del Padró 
Municipal d'Habitants d'aquest municipi i segons el que disposa l'art. 81 del Reglament 
de població d'11 de juliol de 1986 i l'art. 21.1.S) de la Llei 7/1985 de 2 d'abril de bases 
del règim local. Resolc: 
 
1.- Aprovar el resum numèric de la revisió padronal a 1 de gener de 2012, amb un 
nombre total de 15.030 habitants, dels quals 7.398 són homes i 7.632 dones. 
 
2.- Que del present Decret se’n doni compte al Ple en la pròxima  sessió que es dugui 
a terme. 
 
13.- Donar compte del Decret de l’Alcaldia relatiu a l’aprovació de la 
liquidació del Pressupost.- L’alcalde, Sr. Fors, dóna compte del Decret de data 30 
d’abril de 2012: 
Vista la liquidació del pressupost de l’Ajuntament d’Arenys de Mar, corresponent a 
l’exercici 2011, confeccionada per la Intervenció de l’Ajuntament, d’acord amb el que 
estableix el Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, art.191, pel qual s’aprova el 
text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, el Reial decret 500/90, de 20 
d’abril, art.89 al 105, pel qual es desenvolupa el capítol primer del títol sisè de la Llei 
39/1988, de 28 de desembre, reguladora de les hisendes locals, en matèria de 
pressupostos i per l'Ordre EHA/4041/2004, de 23 de novembre, pel qual s'aprova la 
Instrucció del model normal de comptabilitat local i vist l’informe emès per la 
interventora acctal. 
 
Resolc: 
 
1.- Aprovar la Liquidació del Pressupost de l’Ajuntament d’Arenys de Mar, 
corresponent a l’exercici 2011, amb els següents resultats: 

CONCEPTE DRETS RECONEGUTS NETS
OBLIGACIONS 

RECONEGUDES NETES

a. Operacions corrents 15.777.555,61                       14.766.847,71                      

b. Altres operacions no financeres 1.708.367,55                         3.927.744,60                       

1.- Total operacions no financeres 17.485.923,16                       18.694.592,31                      

2.- Actius financers 16.535,26                             16.535,26                            

3.- Passius financers 1.391.254,21                         1.491.462,02                       

TOTAL 18.893.712,63                       20.202.589,59                      

1.308.876,96 -   

RESULTAT PRESSUPOSTARI DE L'EXERCICI

RESULTAT PRESSUPOSTARI DE L'EXERCICI  
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 + Crèdits gastats finançats amb romanent de tresoreria per a despeses generals 1.487.769,90       

+ Desviaments de finançament negatius de l'exercici (1) 2.728.240,25       

- Desviaments de finançament positius de l'exercici (1) 2.027.805,99       

2.188.204,16    

879.327,20       

AJUSTAMENTS

SUMA

RESULTAT PRESSUPOSTARI AJUSTAT  
 
 

497.308,91         

4.378,60             

3.353.520,41       

3.855.207,92    

Saldo d'autoritzacions ("A" que no han estat "D")

Saldos de crèdit (disponibles i retinguts no utilitzats)

TOTAL

Determinació de l'import dels romanents de crèdit

Saldo de disposicions ("D" que no han estat "O")

 
 
 

Imports any

3.062.418,18                       

5.080.668,34                       

3.163.578,54                       

1.808.996,73                       

130.739,16                          

(-) Cobraments pendents d'aplicació definitiva 22.646,09                            

2.511.680,58                       

1.721.089,68                       

76.638,41                            

721.006,05                          

7.053,56                             

5.631.405,94                       

1.003.531,97                       

2.795.050,29                       

1.832.823,68                     

III Excès de finançament afectat 

IV Romanent de tresoreria per a despeses financeres

1.- (+) Fons líquids

2.- (+) Drets pendents de cobrament

2.1 (+) Del pressupost

2.2 (+)De pressupostos tancats

2.3 (+) D'operacions no pressupostàries

3. (-) Obligacions pendents de pagament 

3.1 (-) Del pressupost corrent 

3.2 (-) De pressupostos tancats

3.3 (-) D'operacions no pressupostaris

3.4 (+) Pagaments pendents d'aplicació definitiva

I Romanent de Tresoreria total(1+2-3)

II Saldos de dubtós cobrament

Components

ROMANENT DE TRESORERIA

 
 
 
2.- Retre compte del present acord al Ple municipal. 
 
3.- Trametre còpia de l’expedient al Departament de Governació i Administracions 
Públiques de la Generalitat de Catalunya i a la Delegació d’Hisenda de la Província de 
Barcelona. 
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14- Precs i preguntes.- 
 
14.1 A) PRECS 
 
a) PRECS DEL GRUP MUNICIPAL D’ERC 
 
1.- Demanem al govern municipal que sempre que sigui possible mantingui el barri del 
pati del Calisay que dóna al c/ de l’Església, tancat, ja que s’han produït alguns incidents 
amb els nens que juguen al pati del Calisay i sense adonar-se’n travessen el carrer, amb 
el perill que això comporta.  
 
- L’alcalde Sr. Fors recull el prec. 
 
2.- Demanem al Govern municipal que procedeixi a revisar les herbes que creixen 
entre les llambordes de l’entorn del Xifré, ja que se n’estan aixecant algunes amb el 
perill de caiguda que suposa.  
 
- L’alcalde Sr. Fors recull el prec. 
 
b) PRECS DEL GRUP MUNICIPAL DE LA CUP 
 
1.- Demanem que des de l’equip de govern es facin les gestions pertinents per incloure 
el municipi dins de la DO Alella. És una mesura més de promoció de la vila i assegura 
una protecció del territori. 
 
- L’alcalde Sr. Fors recull el prec. 
 
2.- Demanem que l’equip de govern faci les gestions pertinents perquè la Biblioteca en 
període d’exàmens universitaris, així com de la selectivitat, resti oberta durant tot el 
cap de setmana i, en dies molt concrets com pot ser just abans de la selectivitat, pugui 
estar oberta fins a les 12 de la nit. 
 
- La tinent d’alcalde Sra. Mir  recull el prec. 
 
c) PRECS DEL GRUP MUNICIPAL D’ICV 
 
1. El grup municipal d'ICV demana al govern que no tornem a tenir un Ple 
cronometrat com la darrera sessió del mes de maig que es va acabar a les 12 en punt 
de la nit, sense haver acabat els punts previstos a l’ordre del dia, i que es facin servir 
els mecanismes que calguin perquè no sigui d'aquesta manera. 
 
- L’alcalde Sr. Fors recull el prec. 
 
2. Davant les reiterades queixes que ens han arribat de mares i pares de les escoles 
arenyenques, demanem a aquest govern, que es faci una bona campanya de 
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sensibilització i de senyalització a l’entorn de les escoles arenyenques i la prohibició 
existent de fumar a 200 metres dels equipaments educatius. 
 
- La tinent d’alcalde Sra. Mir  recull el prec. 
 
3. Arran de l'entrada en vigor del Decret de terrasses finalment signat per l’Alcaldia, 
hem pogut detectar que al passeig Xifré, la col�locació que s'ha previst de les taules al 
local recentment obert situat al final de l’avinguda, no deixa massa pas als vianants ni 
permet la mobilitat que cal al passeig. Hem sabut també que altres establiments de 
l’indret, tenen ordres de seguir aquest arrenglerament a la terrassa. Demanem a aquest 
govern, que s’ho mirin sobre el terreny, i que puguin replantejar-se la situació. 
 
- El tinent d’alcalde Sr. Acero recull el prec. 
 
 
d) PRECS DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC 
 
1.- La situació de crisi actual està comportant retallades a molts serveis bàsics (moltes 
d’elles injustificables) i rebaixades de sou tant al sector públic com al privat. Atesa la 
situació i com a mesura d’exemple i d’austeritat preguem al govern municipal, que per 
la festivitat de Sant Zenon, no se celebri el tradicional pica-pica a les autoritats. 
 
- L’alcalde Sr. Fors recull el prec. 
 
2.- A l’entrada d’Arenys des de la carretera Nacional II, pel rial de les Canalies, per la 
zona del Mont Mar, hi ha molts vehicles estacionats que hi dificulten el trànsit. 
Preguem al govern municipal que prengui mesures per evitar aquesta situació. 
 
- La tinent d’alcalde Sra. Quintero  recull el prec. 
 
3.- A la pujada de Portimar des de la carretera, a la zona on comencen les cases, la 
carretera és estreta i els vehicles aparquen la meitat a sobre de la vorera i l’altra meitat 
a la zona de la calçada, dificultant el pas de vehicles que es desplacen cap a la 
urbanització. Tot això existint dues bosses d’aparcament molt properes que estan en 
desús. Preguem al govern municipal, que limiti la possibilitat d’aparcament en aquesta 
via i obligui a utilitzar les bosses d’aparcament per deixar els vehicles. 
 
- La tinent d’alcalde Sra. Quintero  recull el prec. 
 
4.- Fa mesos el govern es va comprometre a instal�lar o a instar els propietaris de 
locals de lleure que col�loquessin cendrers a la porta dels seus establiments, per tal 
que els i les usuàries llencin les burilles de les cigarretes dins aquest recipients i evitar 
així que s’acumuli encara més brutícia als carrers de la nostra vila. En data d’avui encara 
no s’ha fet efectiu aquest prec, motiu pel qual el reiterem en aquest Ple. 
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El regidor Sr. Almansa diu que estan estudiant l’efectivitat de col�locar-los, així com 
de proposar als propietaris dels locals que els instal�lin. 
 
5.- L’ascensor del final de la Riera no funciona des de fa dies. Aquest, que no és un fet 
aïllat, perjudica enormement als i les usuàries d’aquest aparell, que es desplacen fins a 
la porta de l’ascensor i aleshores comproven que no funciona. Per aquest motiu, 
preguem al govern municipal que senyalitzi a una distància prudencial que l’aparell es 
troba fora de servei. 
 
- L’alcalde Sr. Fors recull el prec. 
 
6.- Preguem al govern municipal, que els dies que se celebrin festes i fires a la nostra 
vila, reforci el servei de neteja municipal a fi d’evitar imatges de papereres plenes i 
deixalles tirades per terra a la vila, com passa molts caps de setmana. 
 
- El regidor Sr. Almansa diu que se solucionarà mitjançant un equip de reforç de la 
Brigada on hi haurà uns efectius disponibles per si se’ls necessita per fer qualsevol 
actuació durant les 24 hores del dia. 
 
7.- Ja ha començat la temporada de platja, i la platja del Cavaió els caps de setmana és 
plena de gom a gom. El passat diumenge dia 17, hi havia serioses dificultats per a 
transitar per aquella zona. Preguem al govern municipal, que a més de marcar la zona 
de circulació, delimiti i senyali  zones de canvi de sentit. 
 
- L’alcalde Sr. Fors recull el prec. 
 
8.- Voldríem que el govern municipal demani explicacions a COMSA sobre el fet que 
les màquines de pagament de la zona blava no admeten totes les targetes de crèdit  
que són indicades en les mateixes màquines i vetlli perquè d’ara endavant això es 
compleixi. 
 
- La tinent d’alcalde Sra. Quintero  recull el prec. 
 
 
B) PREGUNTES 
 
a) PREGUNTES DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC: 
 
El grup municipal formula de manera continuada les preguntes que varen quedar 
pendents en la sessió ordinària del Ple de 16 de maig i les que corresponen a aquest 
Ple. 
 
1. Com es troba la continuïtat de la zona verda d’aparcament al port? 
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- La tinent d’alcalde Sra. Quintero diu que s’està negociant amb Ports que 25 places 
passin a ser de zona blava i la resta de verda. Encara no està tancada aquesta 
negociació.  
 
2.- Ja han fet les obres de marcar la zona d’aparcament de la part alta de la Riera. Amb 
quin temps van avisar el veïnat sobre el funcionament d’aquesta zona d’aparcament? 
Quins criteris s’han fet servir per marcar les diferents zones? 
 
- La tinent d’alcalde Sra. Quintero diu que es van donar instruccions a COMSA que 
fes el comunicat, però no s'ha fet com esperaven segons els criteris que van aprovar al 
Ple.  
  
  
3.- Ha reclamat el govern municipal el que ha cobrat de més COMSA? Ha contestat el 
govern els recursos per a la mala aplicació de l’ordenança municipal. 
 
- La tinent d’alcalde Sra. Quintero diu que estan esperant una auditoria per després 
reclamar.  
 
4.- Pel que fa al CAP hi ha previst algun reforç de personal per a la temporada d’estiu? 
 
- La tinent d’alcalde Sra. Real diu que des de fa exactament 4 anys, el CAP no ha tingut 
personal de reforç per a la temporada d’estiu. 
Les vacances del personal es programen de manera correlativa perquè el servei 
sempre quedi cobert. 
Als consultoris de cada metge, es programen menys cites prèvies i s’augmenten les 
visites del dia per tal que no quedi ningú sense veure el seu facultatiu. 
El temps d’aquestes vacances és el juliol, l’agost i 2 setmanes de setembre, que es passa 
de 4 metges i 4 infermeres als matins, a 3 metges i 3 infermeres. 
I de 3 metges i 3 infermeres a la tarda, a 2 metges i 2 infermeres. 
Pediatria queda cobert tant al matí com a la tarda (de 11.40 a 14 h i de 15 a 20 h). 
 
5.- Els sorolls i vandalisme al carrer d’Avall els caps de setmana estan causant greus 
inconvenients als veïns i veïnes de la zona. D’aquí a poc començarà la temporada 
d’estiu que és quan hi ha més problemes. Ha rebut queixes l’Ajuntament sobre aquests 
assumptes? Què pensa fer el govern municipal? 
 
- La tinent d’alcalde Sra. Quintero diu que estaran a sobre d'aquest problema com 
cada any.  
 
6.- Ens pot dir el govern municipal a què es destinaran els diners que cobra de més per 
l’augment del govern de l’Estat en l’IBI a les famílies arenyenques? 
 
- El tinent d’alcalde Sr. Barris diu que, pel comportament del Govern espanyol, no es 
poden aventurar a retornar o definir un ús determinat d’aquests diners. 
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Fins que no sàpiguen quins seran els ingressos de l’Estat i de la Generalitat no podran 
saber si han de compensar els seus ingressos d’alguna forma amb aquests diners. 
Igualment els ingressos derivats del cobrament de l’IBI no estaran totalment recaptats 
fins a finals de novembre. 
Tot això impossibilita la definició de l’ús d’aquests diners i per tant en la millor de les 
situacions, que seria que fos un ingrés no previst, acabaria incorporant-se al romanent 
del 2012. 
I serà en aquest punt on s’haurà de decidir què fer amb els diners durant el 2013. 
I tot això si la Llei de contenció pressupostaria del govern no dóna una definició exacta 
del que s’ha de fer amb aquest ingrés extraordinari. 
 
7.- La tanca del parc de Lourdes està malmesa. Quan es solucionarà? 
 
- El regidor Sr. Almansa diu que volen posar-hi una tanca nova, i per tant han 
d’esperar que es pugui fer la inversió. Fins a la data d’avui no es podia fer la inversió ja 
que no tenien la liquidació 2011, cosa que ara ja tenen i per tant ja ho podran fer. 
 
8.- Ja tenen enllestit el projecte del camp de futbol? Quan l’ensenyaran als grups de 
l’oposició? 
 
- El regidor Sr. Almansa diu que sí. El projecte ja ha estat aprovat inicialment i sotmès 
a exposició pública amb un escrit de millores presentat pel Grup Bunker d’Arenys, 
sobre el qual ara han d’emetre informe els Serveis Tècnics. És a la seva disposició i a la 
de tots els ciutadans. 
 
 
9.-Té coneixement el govern de si en el nou mapa judicial que planteja el Consell 
General del Poder Judicial hi ha modificacions pel que fa als jutjats d’Arenys? En cas 
afirmatiu, quines modificacions es plantegen i què pensa fer el govern? 
 
- L’alcalde Sr. Fors diu que sí que té coneixement d’aquest assumpte i que ho han 
consultat i als jutjats d’Arenys no els afecta. 
 
10.- A la darrera reunió del Consell d’Esports es va demanar per part d’una entitat 
arenyenca que el proper Consell se celebrés abans de la Diada de l’Esport. Manquen 
menys de quinze dies per a la Diada de l’Esport. Per què no s’ha convocat el Consell? 
 
- El regidor Sr. Almansa diu que des que és regidor s’han fet dues reunions i se n’ha 
convocat una tercera. A la primera reunió, al febrer, es va fixar que es convocarien a 
tot tardar al cap de 4 mesos i, per tant, abans de la Diada de l’Esport per terminis. Ara 
bé, a finals de març es va convocar la segona per parlat de les subvencions cosa que 
provocava que la tercera ja passés per dates després de la Diada de l’Esport. La tercera 
reunió serà el 3 de juliol. 
 
11.- Què pensa fer el govern per recuperar l’ inversió de la Ronda d’Arenys? 
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- L’alcalde Sr. Fors diu que el dia que va venir el president Sr. Artur Mas se li va 
entregar una carpeta en tota la documentació  i  va dir que procuraria que passés pel 
proper Ple. 
 
12.-  Perquè els carrers d’Arenys estan tan bruts darrerament? 
 
- El regidor Sr. Almansa diu que durant les últimes setmanes han tingut les dues 
màquines escombradores espatllades i això ha provocat que no s’hagi pogut fer la 
neteja a fons com es feia fins ara. Ara bé, per solucionar el tema hem adquirit dues 
màquines escombradores, una de gran per fer carrers i una de petita per fer voreres. 
La petita ja porta una setmana en marxa i la gran ens ha arribat avui i començarà a 
treballar demà mateix. 
 
13.- Quantes sancions ha posat la Policia Local a Arenys per sancionar l’incivisme amb 
les defecacions animals? 
 
- La tinent d’alcalde Sra. Quintero especifica: Denúncies per portar el gossos 
deslligats: 6; denúncies per l’entrada d’animals als parcs: 6; denúncies per no recollir els 
excrements dels animals: 5; denuncies per no portar els gossos perillosos morrió: 1, 
denúncies per no tenir els gossos censats: 1; denúncies per no portar el xip posat: 1. 
 
14.- Des del mandat anterior, està aprovat en el pressupost participatiu que es 
col�locaria un pipi-can a Arenys. Te previst el govern instal�lar-ne algun?  
 
- La tinent d’alcalde Sra. Mir diu que s’han recuperat les propostes dels processos 
participatius que hi havia pendents i intentaran executar-los per prioritats. 
 
15.- Atès que la zona blava /verda de la part alta de la Riera ja està en ple 
funcionament, sense que el veïnat hagi estat informat del funcionament d’aquesta. Atès 
que l’empresa concessionària COMSA està imposant sancions des del dia 30 de maig, 
el grup municipal socialista volem saber: 
 a) pensa el govern informar degudament sobre el funcionament de la zona 
verda/blava als veïns? 
 b) pensa el govern desmentir la butlleta que va enviar COMSA a una part del 
veïnat, informant sobre l’obertura d’aquesta nova zona d’aparcament a la zona alta, en 
la qual igualava la zona verda a la blava? 
 c) ens pot informar el govern municipal quan té previst executar les obres de 
l’espai que s’ha deixat tancat i que no s’està utilitzant? 
 d) ens podria indicar el govern municipal en quina data està previst l’enviament 
als i les usuàries del distintiu que permet l’estacionament gratuït a la zona verda. 
 e) ens podria dir el govern municipal si s’està aplicant alguna mena de 
compensació a les persones a qui s’imposa sanció per estacionar sense tiquet 
acreditatiu o bé sobrepassant el límit horari permès al tiquet? 
 
La regidora Sra. Belén Almansa diu que estan a l’espera que els arribi els permís de 
carreteres per fer l’obra de treure el mur a fora. 
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16.-  Té el govern municipal contractat algun servei de manteniment de la senyalització 
dels rials de pas i rutes a peu per Arenys? 
 
- El regidor Sr. Almansa diu que ho fan a través de la brigada d’esports mitjançant una 
ruta mensual. L’últim cop que es va reparar la senyalització va ser el 5 de juny. 
 
17.- Mentre durin les obres d’ampliació de la depuradora mancomunada com se’n 
veurà afectat el funcionament? 
 
- El regidor Sr. Almansa diu que els filtres funcionaran correctament i que demanaran 
informació a l’ACA per saber si mentre duren les obres això en pot afectar algun de 
secundari durant algun dia. 
 
18.- El grup municipal socialista fa ja setmanes va sol�licitar per instància que se’ls 
facilitessin còpies de les actes de les Juntes de Seguretat celebrades per l’actual govern. 
En data d’avui, encara estem esperant que ens enviïn aquesta documentació. És per 
aquest motiu que preguntem: 
 a) ha celebrat l’actual govern alguna Junta de Seguretat durant aquest mandat? 
 b) ens podran enviar les actes o bé han celebrat la Junta sense que quedi 
constància escrita dels acords? 
 
- La tinent d’alcalde Sra. Quintero diu que les entrega de seguida. 
   
b) PREGUNTES DEL GRUP MUNICIPAL DE LA CUP 
 
1.- El proper juliol es jubila la persona que fa les tasques de conserge del museu. S’ha 
previst cobrir la seva plaça? 
 
- La tinent d’alcalde Sra. Mir diu que des de Recursos Humans s’està treballant per fer 
una requalificació de personal que permeti cobrir la plaça de conserge del Museu a 
partir del mes d’agost. 
 
2.- Es té previst tenir obert el Museu al mes d’agost, atès que és un mes en què hi ha 
molt de turisme nacional, que és el perfil de turisme que més s’interessa per aquesta 
mena de museus? 
 
- La tinent d’alcalde Sra. Mir diu que l’any passat quan vam entrar al govern ja van 
veure aquesta mancança, no podia ser que els museus d’Arenys tinguessin tancat 
durant l’època que es reben més visitants. Tot i així, no vam poder fer-hi res. Ja que les 
vacances estaven atorgades i no les podíem cobrir. Aquest any però, ja s’ha previst un 
calendari de torns de vacances perquè el Museu pugui obrir durant el mes d’agost. 
 
3.- El passat dijous 31 de maig el Consell Comarcal va entregar els distintius a força 
restaurants maresmencs que elaboren menús amb producte de proximitat i que 
treballen en la filosofia del quilòmetre 0. A la llista sobta el fet que no hi ha cap 
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restaurant arenyenc. I sorprèn perquè, a diferència d’altres municipis, tenim 
productors, tenim port i tenim el millor aparador que voldria una vila i que és el 
mercat municipal. 
Per tot el suara exposat, a la CUP volem saber si des de Promoció Econòmica s’han fet 
les gestions pertinents per oferir aquest recurs de marca de qualitat als restauradors i 
productors de la vila. 

- El tinent d’alcalde Sr. Acero diu que el Consell Comarcal va endegar el programa 
“Productes de la terra Maresme” o també conegut com “Quilòmetre zero” el 2008, 
per fomentar el producte de proximitat. Arenys no hi havia participat. Diu que tan bon 
punt es van assabentar d’aquesta campanya van visitar el Consell Comarcal per tal de 
sumar-s’hi. Els distintius a què al�ludeix el Sr. Caldeira, continua, és una acció 
que premia els restauradors que incloguin a les seves cartes productes “quilòmetre 
zero”. Diu que també els van confessar des del Consell Comarcal que havia costat 
molt moure els productors i restauradors per fer-los-hi participar. 

Des de la Regidoria de Promoció Econòmica i dins del marc d’aquesta campanya, 
preparen diverses accions com fires de productes de la terra, dins del mateix Mercat 
Municipal i fora, així com la col�laboració amb els restaurants de la vila, de fet “Arenys 
tapa a tapa” ja va en aquesta direcció i promou el peix i el marisc. 

 
4.- L’Ajuntament té algun crèdit o diners dipositats a Bankia? Si és que sí, com pensa 
actuar davant la poca solvència moral i econòmica de l’entitat espanyola? 
 
- L’alcalde Sr. Fors diu que sí que hi tenen 1.800.000 euros, però que se n’ha tret la 
meitat  i s’ha posat el Banc de Sabadell, que es l’entitat bancària que ha fet la millor 
oferta. 
 
5.- A Arenys de Mar disposem de dos solars buits i gens productius a hores d’ara. Ens 
referim a l’aparcament en zona blava de la part alta de la Riera i de la part baixa, a la 
platja de la Picòrdia. Atès que des de la CUP entenem aquesta mena d’aparcament com 
a dissuasius, un espanta clients, per dir-ho planerament, ja que venir a Arenys costa 
més car que anar a altres pobles del costat, ja que aquí hem de pagar unes zones blaves 
que tenen el trist rècord de ser de les més cares del principat. Dit això, el grup 
municipal de la CUP volem saber si l’equip de govern té pensat algun pla B per millorar 
aquesta situació. 
 
La tinent d’alcalde Sra. Quintero diu que no hi ha pla B però si el Sr. Caldeira en té 
algun, l’escoltarà.   
 
c) PREGUNTES DEL GRUP MUNICIPAL D’ERC 
 
1.- En els últims dies hem vist que l’Ajuntament ha adquirit una escombradora nova. 
Ens agradaria saber quin ha estat el motiu d’aquesta compra i perquè no s’ha optat per 
comprar una escombradora elèctrica, tal com es va acordar en el mandat anterior de 
comprar tot el parc mòbil possible de l’Ajuntament, elèctric.  
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- El regidor Sr. Almansa diu que en les converses per adquirir noves 
escombradores els han parlat d’escombradores elèctriques però també els han dit 
que no tenen autonomia suficient per a una jornada laboral. Amb aquestes 
condicions ja no han demanat oferta laboral. 
 
2.- Les poques passeres que hi ha instal�lades a les nostres platges estan en molt males 
condicions, amb el perill que les persones que hi passen, tenint en compte que van 
descalços, es facin alguna ferida. Preguntem per què hi ha poques passeres i per tant els 
guinguetaires no han complert la seva obligació d’instal�lar-les, així com demanem que 
es reparin les que estan posades.  
 
- El regidor Sr. Almansa diu que fins al moment, han instal�lat el mateix nombre de 
mòduls de passeres que I'estiu del 2011 i que el 2010, és a dir, 262 mòduls, cosa que 
representa 524 metres lineals de passera (cada mòdul té una longitud de 2 m). També 
s'han instal�lat 20 mòduls més als accessos de la platja del Cavaió des de l’aparcament. 
La diferència respecte el 201I és la distribució dels mòduls. Aquest any han optat, diu, 
per incrementar el nombre de mòduls a la Musclera, que en tenia una dotació molt 
escassa, i s’ha passat dels 16 mòduls (32 metres) del 201I als 46 (92 metres) d’aquest 
any, cosa que permet dotar aquesta platja amb 3 passeres gairebé completes que 
s’acosten bastant a la zona de bany (I'any 201I hi havia 2 passeres i que només arribaven 
a mitja platja). 
Aquest increment de la Musclera ha anat en detriment del Cavaió, que ha passat de 
moment dels 202 mòduls del 2011 als 169 d'aquest any. Diu, però, que han prioritzat 
que el Cavaió tingui 4 passeres de longitud superior a l'any passat, 2 al tram de platja 
entre el Portinyol i el rial de la Serp, i 2 més entre el rial de la Serp i Canet. Les més 
llargues són la passera del Portinyol, amb 74 metres, i la de la Creu Roja, amb 104 
metres. El 201 I hi havia 7 passeres, però de longituds inferiors. De totes maneres, 
s’estan demanant pressupostos per ampliar lleugerament les 4 passeres instal�lades i 
apropar-les encara més a la zona de bany, i per instal�lar 2 passeres més amb la 
longitud que tenien I’any passat (quan cobrien mitja platja). 
A la Picòrdia, el nombre de mòduls instal�lats és el mateix que I'any passat. Però s’ha 
demanat pressupost per ampliar la passera de Creu Roja amb mòduls enrotllables, i 
també la passera central d’aquesta platja. 

Respecte al tema de les passeres de Ies guinguetes, la Generalitat va determinar que 
no n’autoritzava la instal�lació tot i demanar-ho. Segons la Generalitat la col�locació de 
passeres per part de les guinguetes serveix per ampliar de facto la seva superfície de 
terrassa, i això pot comportar sancions posteriors per a les guinguetes per excés 
d’ocupació de l’espai de platja. 
 
3.- No tenim coneixement de si s’ha aprovat el decret d’ordenació de terrasses de què 
tan s’ha parlat en aquest Ple. Si és que s’ha aprovat, perquè hi ha terrasses que encara 
no s’han pogut instal�lar? 
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- El tinent d’alcalde Sr. Acero diu que el decret està aprovat i els restauradors han 
rebut una comunicació amb els requeriments necessaris d’acord amb les normatives 
vigents, i les noves, depenent de la celeritat amb què els titulars han presentat la 
documentació, han anat obtenint les autoritzacions. A hores d’ara, bona part de les 
terrasses ja la tenen concedida i li consta, diu, que hi ha establiments que encara no 
han aportat tot el necessari i per això estan pendents. Es refereix fonamentalment als 
butlletins de certificació de les instal�lacions elèctriques, assumpció tècnica de les 
estructures fixes (vetlladors) i altres, necessaris per garantir la seguretat de les 
instal�lacions. 

 
4.- Per què no s’han dut a terme les promocions internes d’algunes de les places de la 
Brigada, cosa que es va comprometre a fer aquest Ajuntament fa un any i mig? 
 

- El regidor Sr. Almansa diu que és perquè estaven esperant un document que 
autoritzés a fer la prova de la promoció interna amb un nivell A de català, ja que 
volien donar igualtat d’opotunitats a tothom que s’hi vulgui presentar i amb l’altre 
nivell no era factible. Aquest document ja els ha arribat i tot segueix el seu procés. 
 
5.- Quant als acords a què es va arribar en el penúltim Consell Escolar, pel quals es va 
quedar que es portaria a votació a aquest Ple una  declaració en contra de les 
retallades en matèria d’educació, ens preguntem per què no ha estat inclosa aquesta 
declaració en l’ordre del dia d’aquest Ple.  
 
- La tinent d’alcalde Sra. Mir diu que no hi ha estat inclosa perquè en el penúltim 
Consell Escolar municipal es va acordar que els partits polítics en parlarien. En les 
reunions que han mantingut per tractar d’altres temes, diu, aquest no ha sortit. Ahir, 
en l’últim Consell, en van parlar i es va quedar de buscar un dia per debatre-ho. Molt 
aviat rebran un correu. 
 
d) PREGUNTES DEL GRUP MUNICIPAL D’ICV 
 
 
1. Desprès que el passat 4 de juny entrés en vigor la reordenació de la part alta de la 
Riera, amb 150 places de zona blava i 90 de zona verda, preguntem a aquest govern: 
Com és que no es va fer una campanya comunicativa com calia, i va caldre anul�lar 
totes les sancions que es van posar durant els primers dies de funcionament? 
Com està el tema de la reubicació del carril-bici? 
Quan s'ha previst acabar tota la urbanització amb la marquesina de parada del bus i 
zona enjardinada? 
 
La tinent d’alcalde Sra. Quintero diu que es van treure les denúncies perquè COMSA 
no va aplicar la normativa d’espera de 48 hores des que es posen els senyals. Diu que 
està esperant l’informe , però no l’ha reclamat. La Brigada ja hi està treballant.  
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2. Dissabte vinent arribarà la flama del Canigó a Arenys. Quin lloc ha previst aquest 
govern per ubicar-hi la flama amb la intenció de deixar-la permanentment a la nostra 
vila, tal com es va aprovar en una moció en aquest sentit al Ple de desembre del 2011? 
 
- La tinent d’alcalde Sra. Mir diu que aquest govern juntament amb el regidor de la 
CUP ha treballat per buscar un emplaçament al Centre Cultural Calisay, i de fet, a 
hores d’ara està preparat perquè quan arribi la flama aquest dissabte ja la puguin deixar 
allà almenys fins a la revetlla de Sant  Pere.  
Estan acabant de debatre si quedarà allà fixa, ja que des de la Catalunya Nord els han 
fet saber que aquesta pràctica no els agradava. Han parlat amb Òmnium Cultural 
d’aquesta qüestió, diu, i hi treballem conjuntament per dur a terme la moció aprovada. 
 
3. El passat Ple del mes de març, aquest Ajuntament va aprovar una moció perquè 
l’equip de govern elabori el Pla d'Acció Municipal 2012-2015 abans del mes d'agost. 
Preguntem al govern en quin estat es troba l'elaboració del pla de ruta de l'acció 
municipal. 
 
- L’alcalde Sr. Fors diu que passat Sant Zenon es presentarà el Pla de mandat. 
 
4. A finals de maig, la regidora de Cultura d'aquest Ajuntament va anunciar per Ràdio 
Arenys, que el proper Ple aprovaria una nova taxa per a les entitats i col�lectius que 
utilitzin el Calisay fora d’hores. La regidora va explicar que s’havien hagut de denegar 
diverses sol�licituds d’entitats en els darrers mesos per la política d’austeritat de 
l'Ajuntament. Com està l'elaboració d'aquesta taxa, i com es donarà sortida al 
pagament dels conserges de les activitats que finalment s'hi han portat a terme com el 
sopar de les pubilles i hereus del Maresme o altres esdeveniments que ja s'hi han 
programat? 
 
- La tinent d’alcalde Sra. Mir diu que aquesta taxa s’està treballant i només els manca 
un informe econòmic que no es va poder acabar per a aquest Ple. Tot i així l’exemple 
esmentat no és d’un acte d’una entitat. L’elecció de la pubilla i l’hereu del Maresme era 
un acte que organitzava l’Ajuntament i per tant es paguen les hores extres igual que si 
fos un altre acte organitzat per l’Ajuntament. 
 
5. Aquest migdia d'avui justament, ha acabat el termini de presentació de sol�licituds 
pel que fa a la licitació de la gestió indirecta del servei públic de recollida selectiva de 
residus del terme municipal. Ens pot dir el govern quantes ofertes s'han presentat al 
concurs? 
 
- El regidor Sr. Almansa diu que s’hi han presentat 5 empreses: CLD, CESPA, ARCA, 
RECOMAS i  GBI. 
 
6. Seguint amb temes de recollida selectiva, és conscient el regidor de Medi Ambient 
de la davallada de resultats en el porta a porta en més d'un 10 % d'un any a l’altre? A 
banda d’alguna campanya de sensibilització del Consell Comarcal del Maresme o del 
mateix Ajuntament, ha previst la regidoria replantejar el tema de les sancions? 
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- El regidor Sr. Almansa diu que sí, que n’és conscient, i que estan treballant per 
tornar a motivar la gent fent campanyes de sensibilitzacions com les que han fet 
durant les últimes setmanes. 
Diu que estan preparant amb la policia un dispositiu, i els dies que aquest actuarà 
conjuntament amb el zelador de Medi Ambient. D’aquí a pocs dies començaran a 
produir-se les primeres sancions. 
 
7. Quina és l’assignació econòmica d’hores extraordinàries o normals que destina 
l'Ajuntament a la Brigada Municipal per pagar els treballs de retirada de les deixalles a 
la via pública que no recull l'empresa concessionària per què no corresponen a la franja 
que toca? 
 
- El regidor Sr. Almansa diu que la Brigada no destina cap hora a recollir cap bossa 
que l'empresa no ha recollit si no és que produeixi algun inconvenient en el dia a dia. 
Aquesta feina la fa la mateixa empresa dos dies a la setmana. 
 
8. Hem pogut constatar novament que els mateixos establiments de restauració que li 
varem comentar personalment, segueixen reiteradament traient al carrer el que no 
toca qualsevol dia de la setmana. S'ha pres o es pensa prendre alguna mesura sobre 
això? 
 
- El regidor Sr. Almansa diu que se’ls ha informat mitjançant carta i se’ls ha visitat 
en persona per conscienciar-los. Si segueixen incomplint les normes el pròxim pas 
serà la sanció. 
 
9. Com s’està fent la recollida dels residus generats a les festes de carrer que ja fa dues 
setmanes que s'han iniciat i com es preveu de fer als actes de confluència massiva 
d'aquest estiu? 
 
- El regidor Sr. Almansa diu que hi ha un protocol a seguir. Cultura  informa de la 
festa del carrer. Aleshores, des de Medi Ambient envien una circular als veïns 
informant dels contenidors que els portaran, que és segons la fracció que toca recollir 
aquell dia més el rebuig, i els demanen que deixin les bosses a les cantonades del 
carrer perquè 1'empresa les reculli. La fracció que no toca recollir per l’empresa 
demanen als veïns que la portin a les illes més properes i els indiquen a la circular 
quines són. 
Pel que fa als actes de confluència massiva, diu, demanen a 1'empresa que faci la 
recollida desprès de cada acte. 
 
10.- S'ha arribat a algun acord amb el Patronat del parc de Lurdes per a la celebració 
dels Concerts a la Gruta aquest estiu, i les tardes a la fresca? 
 
- L’alcalde Sr. Fors diu que sí, que s’ha arribat a un acord. 
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11.- Un cop restablertes les negociacions, com està en aquests moments l’assumpte de 
la compra de les Clarisses? Pensa el govern, com ha fet públic en diverses ocasions, 
lliurar tota la documentació i reunir a tots els grups municipals per prendre d’una 
vegada per totes una decisió sobre el futur de la Casa de les Lletres? 
 
- L’alcalde Sr. Fors diu que properament es farà una reunió amb tots els grups 
municipals. 
 
12.- Volem saber si s’ha fet efectiva la renúncia del Departament d’Ensenyament del 
terreny situat entre l’escola Sinera, i el Pla dels Frares, que es va cedir des de 
l’Ajuntament per fer-la. Des de que es va posar en funcionament la zona té una tanca 
provisional, crea problemes de mobilitat en alguns indrets i no s’hi pot accedir. També 
volem saber si es pensa fer -hi una neteja, ja que ens consta no s’ha fet des de fa més 
d’un any. 
 
- La tinent d’alcalde Sra. Mir diu que avui mateix han tingut reunió amb el Sr. Magret i 
el Sr. Cortijo del Departament d’Ensenyament i responsables d’obres. Fins avui, cap 
membre del govern no sabia que els volien tornar aquest espai. Han respost que ho 
miraran. 
Diu que també s’ha informat de si aquest espai s’havia netejat alguna vegada i només 
s’ha fet un cop abans d’obrir l’escola per comprovar una esquerda del mur de 
contenció. Així doncs, ni fa un any, ni mai, no s’ha netejat aquest indret, que és clar, no 
és de l’Ajunament en data d’avui. 
 
13.- Demanem al govern que ens sigui lliurat amb immediatesa el document oficial 
d’hores extraordinàries que es fan en aquest Ajuntament, i que ha donat peu a la 
polèmica generada aquests dies en els mitjans de comunicació locals en referència a les 
hores extres de la Policia Local. De la mateixa manera, volem conèixer a qui s'ha lliurat 
aquest document, i saber perquè alguns dels grups municipals no hi hem tingut accés 
encara a hores d’ara. 
 
La tinent d’alcalde Sra. Quintero diu que ja els l’havia entregat. 
 
A les dotze de la nit el president aixeca la sessió, restant pendents per discutir i 
aprovar les mocions que corresponen al punt 15 de l’ordre del dia de la reunió 
ordinària del Ple. 
 
La secretària        Vist i plau 
         L’alcalde  
 
 
 
 
 
 
 


